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Namens de redactie
Bij het opleveren van het DAGblad is het nog stralend 
weer in Ottersum, 24 graden, maar waarschijnlijk heeft 
de herfst zijn intrede gemaakt wanneer het blad op de 
mat valt. En zo zit deze editie ook een beetje in elkaar. We 
blikken in diverse artikelen terug op van alles afgelopen 
zomer, met dit keer bijzondere aandacht voor het thema 
fetsen, 3 artikelen hierover. Tegeljkertijd ook de blik op het 
najaar met zelfs nieuws over de kerstmarkt. De tijd vliegt!.

Namens de redactie veel leesplezier,
Bram Nijst

Het jaar 2024 is nog in volle gang. Weliswaar liggen de peper-
noten en chocoladenletters al in de winkels, maar de blade-
ren beginnen nog niet te vallen, de verwarming is nog niet 
aangeslagen en het eerste vuurwerk heeft nog niet geknald. 
Toch neem ik mijn eerste voornemen. Dat wil zeggen: ik denk 
er over na. 
Het nieuwe jaar, 2025, moet en mag beter. Gezien de greep 
die ik op de trieste ontwikkelingen heb, vraag ik me ook af 
of ik het wel als voornemen moet zien. Wil ik überhaupt een 
voornemen hebben?  Misschien toch wel. Ik neem het leven 
zoals het komt. 
Ik wil ook geen mensen verslaan die me te machtig zijn. Het 
Engelse gezegde ‘If you can’t beat them, join them’ is niet voor 
mij van toepassing. Ik houd het dan op ‘If I can’t stand them, I’ll 

ignore them’.  Mijn Engels valt me nog niet tegen. Maar ach; ik 
word liever begrepen dan verstaan. 
Dat is overigens een uitgangspunt, en geen voornemen.  
De jaarwisseling, voor het derde opeenvolgende jaar ga ik 
er tegenop zien. Liever ben ik benieuwd welke leuke dingen 
er in 2025 op ons staan te wachten. Ik hoop dat het gebeurt 
want driemaal is scheepsrecht.

Het is nog wat vroeg om zover vooruit te kijken, al mag je na-
tuurlijk best eens leuke dromen hebben. Op de valreep neem 
ik me voor geen voornemen te willen. Voor alle duidelijkheid: 
ik besluit het!

Jos Gröniger

(GEEN) Voornemens

14 16Zondag 1 september werden Redge Cartledge en Geert Pubben in het zonnetje gezet. Samen zongen ze een eeuw in het kerkelijk herenkoor. Redge Cartledge 40 jaar en Geert Pubben al 60 jaar.

Ook iets voor op ons prikbord? 
Mail naar dagbladottersum@gmail.com
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Vrijdag
De kleurrijke kakofonie van de kermis at-
tracties starten op vrijdagmiddag al, en 
vanaf een uur of vier kan personeel van be-
drijven, vriendengroepen en anderen be-
langstellenden al naar de horecagelegen-
heid voor een vrijdagmiddagborrel, vanaf 
16.00 uur. Er is drank, muziek en een hapje. 
’s Avonds verzorgt een DJ muziek in de tent. 
Het sfeervolle festijn is voor iedereen gratis 
toegankelijk. Rond 1.00 uur gaat de stekker 
er pas uit.

Zaterdag
Zaterdagmiddag bruist het feestterrein 

weer van de activiteiten, buiten de kermis 
presenteren Kobus van Bergen en Sjaak 
Smits een mooie bingo-middag, tussen 
14.00 en 16.00 uur, waar jong en oud aan 
kan deelnemen. De prijzen en prijsjes stel-
len de plaatselijke lokale ondernemers ter 
beschikking. 
Vanaf 19.00 uur kan er een grote groep 
genieten van extra activiteiten. Het Kinder-
vakantiewerk Ottersum biedt de kinderen 
van de groepen 7 en 8 een heuse cola-dis-
co aan. De kinderen krijgen een drankje en 
mogen een ‘kermisbon’ verzilveren.
Tegelijkertijd organiseert weer een andere 
groep een ludieke ’kamelenrace’. Helaas 

kun je geen echte kamelen verwachten. 
Wel een gezellige spelvorm voor 18+, dit 
i.v.m. alcohol, die dan al vloeit. Win je een 
bepaalt spelletje dan gooi je met een bal 
en die geeft aan hoeveel stapjes je vooruit 
gaat (de zgn. ‘kamelenrace’). Rond 21.00 
hoopt men op een winnaar. Op dat mo-
ment hoort iedereen al de tonen van de 
muziek. Het thema: ‘Van the eighties tot he-
den.’ Oftewel, ‘ Vruuger toen…’ muziek voor 
jong en oud, voor elk wat wils. Je slingert 
aan een rad en dat geeft aan welk nummer 
de DJ inzet. Wederom loopt de vergunning 
door tot 1.00 uur.
Artikel gaat verder op pagina 5 

Door Jos Heijligers  - Stichting Gangmakers Events organiseert met andere stichtingen weer extra’s rondom de jaarlijkse kermis. 
De kermis vindt plaats op het Heldro terrein van 4 t/m 7 oktober.
Volgens Thijs Janssen, een van de organisatoren, komt de kermisexploitant met ongeveer dezelfde attracties als het vorig jaar. 
Stichting Gangmakers Events verzorgt de horeca in een tent, van 10 x20 meter, achter op het plein.

Kermis weer met extra’s
Diverse groeperingen werken samen aan feestelijk weekend

Zondag
Op zondag, na een uitgebreide lunch, be-
zoeken traditiegetrouw veel gezinnen en 
families het kermisterrein. Natuurlijk bezoe-
ken weer vele Ottersummers de feesttem-
pel met een fijn drankje, of potje bier tij-
dens gezellige gesprekjes. De sluitingstijd is 
dan iets eerder, om 23.00 gaat de tap dicht.

Maandag
‘ Ons Ottersum’, nog zo’n actieve club ver-
zorgt na schooltijd speciale activiteiten op 

het kermisplein. Middels een strippenkaart 
krijgen de kinderen allerlei spelen aange-
boden. De entree is gratis. 
Voor de jeugd en iedereen die vroeger nog 
de sfeer proefde van het matinee is er een 
speciale ‘Duitse Middag’, waar de Lederho-
se en de dirndl jurk welkom is. In de tent 
geniet je van Duitse schlagers, drink je hal-
ve liters Paulaner Weissbier en Weißwein, 
aangevuld met een traditionele Bratwurst. 
Vanaf 14.00 uur – 15.00 uur kun je hier al 
terecht en het eerste uur is de Bratwurst 

gratis. Hierna zitten de extra activiteiten 
erop. Op dinsdag draaien nog wel alle ker-
misattracties.

Hulp
Stichting Gangmakers Event en alle andere 
groepen nemen duidelijk het voortouw om 
deze kermis een extra impuls geven. Extra 
hulp is echter nog zeer welkom, vooral wat 
de bar betreft.
Wil je meehelpen neem dan contact op 
met Thijs Janssen (06-51326189)

De speciale kinderspelen op maandagmiddag (foto 2023)

Door Jos Heijligers - Een commissie van 
acht personen stuurt elk jaar zo’n zestig 
vrijwilligers, zowel voor als achter de 
schermen aan, om de Avondvierdaagse 
succesvol te laten verlopen. De Avond-
vierdaagse, een onderdeel van Kinder-
vakantiewerk Ottersum, zorgt elk jaar 
weer voor veel wandelplezier, mooie 
routes en vooral gezelligheid.

De organisatie spreekt over vier succesvolle 
wandeldagen. Dit jaar mocht de organisa-
tie meer dan 1000 wandelaars verwelko-
men, vooral veel jeugdige diehards. Ook 
voor de twintigkilometer route meldden 
zich weer iets meer deelnemers aan. De 
grootste groepen blijven nog steeds de 5 
kilometer en de snuffelroute die 2,5 kilo-
meter afleggen per dag. De wandeldagen 
starten op dinsdag met een route naar 
Ven-Zelderheide, de tweede dag wandelen 
ze door het buitengebied van Ottersum. 
Donderdag is Milsbeek het middelpunt en 
op vrijdag vereert de organisatie Gennep 
met een bezoek. De temperaturen liepen 
tijdens de wandeltocht op tot extreme 
hoogte. De thermometer tikte twee keer 
de dertig graden aan. Dit mocht de pret 
echter niet drukken. De wandelaars hielden 
er rekening mee. Goed ingesmeerd, voor-
zien van flesjes water en kleurrijke petten 
en zonnehoedjes trotseerden ze de verzen-
gende zon. 
Het hoogtepunt lag natuurlijk op de vrij-
dagavond. De spectaculaire intocht door 
de  feestelijk versierde  St. Janstraat. Er hin-
gen vlaggen, ballonnen, een bellenblaas-
gordijn en natuurlijk hoorde je langs de 

hele route muziek. Kobus van Bergen en 
Matties Riteco gaven deskundig commen-
taar bij de intocht. De beide straatkanten 
stonden vol met ouders, opa’s en oma’s en 
andere belangstellenden om de lopers aan 
te moedigen in de laatste meters, alvorens 
ze de welverdiende medaille in ontvangst 

namen. Sinds een jaar of drie eindigt dit 
wandelfestijn op het Jozefplein waar ze 
meteen binnenliepen op het grote muziek-
plein, opgebouwd door de commissie Ple-
infeest. Hier kon iedereen nog even nage-
nieten van de vier mooie dagen onder het 
genot van een hapje en verfrissend drankje.  

65ste Avondvierdaagse: meer dan 1000 lopers



6 7

Opbrengst Goede Doelenweek bekend 
Dorp doneert 14.657,21 euro!
In de eerste week van september vond in 
de parochie Ottersum wederom de Goede 
Doelen Week plaats. Deze gezamenlijke 
actie is opnieuw succesvol verlopen. Er is 
veelvuldig gehoor gegeven aan de oproep 
tot een gift bij de deur aan deur collecte, de 
mogelijkheid om digitaal geld over te ma-
ken of de enveloppe in te leveren bij Bakker 
Arts. 

Er is in totaal een bedrag van maar liefst 
€14.657,21opgehaald. De organisatie is 
trots op dit resultaat en wil alle vrijwilligers 
en inwoners bedanken voor hun hulp en 
bijdrage. 

Hier rechts vindt u de opbrengst per fonds.

Door Jos Heijligers - Afgelopen maand 
vond er in de enorme loodsen van Jan Nas 
de festiviteit ‘Vol Gas bij Nas’ plaats.
Een zes man sterke vriendengroep organi-
seerde alweer voor de derde keer het mu-
ziekfestijn ‘Vol Gas bij Nas’. De grote loods 
waar normaal enorme landbouwvoertui-
gen staan toverden de vrienden met hulp 
van een licht- en geluidorganisatie om tot 
een heuse feesttempel. Op vrijdagavond 
klonken de rockklanken van de Afferdense 
groep Bite Bullit door de ruimte. Zaterdag-
avond zorgde de Normaal-coverband The 
HØKSONS  voor een uitbundige stemming 
in de grote ruimte die goed bezocht werd.

Vol Gas bij Nas

DAG: Na een heerlijke vakantie weer volop in beweging!
Door Mariska Massa Kemper - Na weken van 
prachtig weer met zonovergoten dagen, en 
geen enkele vergadering, zijn we als bestuur 
van DAG weer helemaal opgeladen! Deze 
zomer is hopelijk iedereen de kans gegeven 
zich volledig over te geven aan het grote 
nietsdoen. Heb jij net als ik genoten van 
eindeloze middagen met een goed boek in 
je eigen tuin of misschien wel avontuurlijke 
dagen in het buitenland? Of zag jouw va-
kantie er heel anders uit? We zijn benieuwd! 

Terwijl we de vergaderingen even links 
hebben laten liggen, hebben we achter de 

schermen natuurlijk niet stilgezeten. Zo zijn 
we druk bezig zijn met de ontwikkeling van 
een nieuwe website! Straks kun je daar veel 
terugvinden over wat ons dorp te bieden 
heeft, een activiteitenagenda en is het mo-
gelijk om de duofiets te boeken. Wil je op de 
hoogte blijven van de laatste dorpsnieuw-
tjes? Dan is de website straks dé plek om te 
zijn! 

Daarnaast zitten we in de laatste fase van de 
bouw voor het nieuwe onderkomen van de 
duofiets, en laten we Burendag niet verge-
ten! Ben jij er al klaar voor en is de buurt al 

opgetrommeld? Of je nu gaat voor het we-
reldrecord sjoelen, of gewoon gezellig met 
een glaasje limonade meedoet—Burendag 
beloofd weer een feestje te worden. Meld je 
dus snel aan via info@dagottersum.nl. 

Leuk om van jullie te horen, zodat wij vanuit 
de DAG langs kunnen komen met de koffie-
fiets én natuurlijk een heerlijk stuk vlaai. We 
zijn benieuwd naar jullie vakantieverhalen 
en hopen jullie allemaal snel weer te zien, 
op de duofiets, in de huiskamer of tijdens 
Burendag!

Wij zijn het seizoen gestart met een fantas-
tisch internationaal optreden!
Op zondagmiddag 8 september fietsten de 
leden van Caecilia de grens over naar de 
mooie Sankt Petruskirche in Hommersum. 
In Duitsland was het op 8 september “Tag 
des offenen Denkmals”, open monumen-
tendag die in Nederland een weekend la-
ter gepland staat. Voor ons een uitgelezen 
moment om een concertje te verzorgen in 
deze monumentale kerk.
We werden hartelijk ontvangen en waren 
heel verrast door het enthousiaste publiek; 
vrienden van Caecilia maar ook flink wat 
Hommersumse belangstellenden. Kortom, 

de kerk was goed gevuld. Het afwisselende 
repertoire van een Afrikaanse flash-mob tot 
Mozart, Queen, Lady -Gaga enz, viel goed 
in de smaak. Na het daverende applaus 
brachten we nog een toegift ten gehore 
waarna het tijd was voor een gezellig klet-
spraatje op het kerkplein. Voor sommigen 
onder ons was dit zelfs een kleine reünie. 
Het voelt goed om te ervaren dat je zo wel-
kom bent en zo gemakkelijk elkaars taal 
spreekt.
Na dit informele samenzijn stapten we 
weer op de fiets terug om in ’t Ven te ge-
nieten van een drankje en een heerlijke 
BBQ. We hebben het nieuwe zangjaar goed 

ingeluid en dat moet de toon zetten voor 
de aankomende periode. 
We kijken vooruit en gaan vol energie 
aan het werk met ons kerstrepertoire. Op 
21 december kunnen jullie ons horen op 
de Kaarsjesmarkt in Gennep en we zijn in 
overleg met het Genneps Vocaal Ensemble 
over een gezamenlijk kerstconcert in de 
Gennepse Martinuskerk. Houd hiervoor de 
kranten en de social media in de gaten.
Denkt u erover om lid te worden van ons 
koor, of wilt u ons steunen door Vriend van 
Caecilia te worden, kijk dan op onze website:     
www.zangverenigingcaeciliaottersum.nl

Nieuws van zangvereniging Caecilia

Door Jos Heijligers - Voor het tweede 
jaar organiseerde basisschool De Brink 
alweer een heuse zomerkermis op het 
schoolplein. Op een groot deel van de 
speelplaats en rondom de school ston-
den allerlei behendigheidsspelletjes 
opgesteld. 

Middels een gekochte strippenkaart kon-
den de kinderen hier gebruik van maken. 
Veel kinderen maakten ook gebruik van 
het grote springkussen. Veel ouders met 
hun kinderen, opa’s en oma’s en buurtbe-
woners bezochten de activiteiten die zich 
afspeelden onder een mooi najaarszonne-
tje. Onder een grote stretchtent stonden al-
lerlei hapjes en heerlijke lekkernijen uitge-
stald die iedereen kon kopen. Oud-groep 
acht leerlingen bakten pannenkoeken, 
poffertjes en popcorn. Al met al een prima 
ontmoetingsmoment voor Ottersum. De 
opbrengst van deze zomerkermis komt ten 
goede voor het opknappen van het school-
plein.

Zomerkermis op de Brink
Wederom feest op het schoolplein
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Door Jos Heijligers - Relaxt in een op-
blaasbootje liggen, peddel om bij te 
sturen, genieten van de zon, een perfec-
te temperatuur en je vooral laten mee-
drijven met de stroom van de Niers, dat 
is Flootersòm.

Ongeveer 110 deelnemers, zowel jong als 
oud, namen deel aan de derde editie van 
dit Ottersumse festijn. De deelnemers re-
den met enkele busjes, vanaf het eindpunt, 
naar de start. De opblaasboten, groot en 
klein, gingen in een weiland bij boerderij 
de IJsheuvel de 
Niers in. Voor de uit acht personen be-
staande commissie, aangevuld met een 
flink aantal vrijwilligers, bleek de animo 
van deelname al snel groot. Zowel, kinde-
ren, jongeren als volwassenen kozen voor 
de tocht. Er was zelfs een groep kinderen 
met ouders, die de tocht gebruikte voor 
hun kinderfeestje. Ook het Gennepse aan-

tal deelnemers nam toe. Het zat de organi-
satie ook wel mee, een prachtige zon, een 
goede stroming en een gunstig draaiende 
wind, zorgde voor een exotisch tochtje.
De hele tocht is niet echt erg lang en al snel 
na de start kwamen ze aan bij de families 
Konings/Heldens waar ze even konden 
uitrusten van de toch al relaxte tocht. Een 
drankje en een versnapering ging er hier 
goed in. Opvallend was ook het groot aan-
tal bezoekers dat even kwam kijken naar de 
kleurrijke tocht over de prachtig meande-
rende Niers.

Hierna ging het weer een stukje verder en 
‘flooterden’ de zonnig geklede enthousias-
telingen naar het eindpunt, bij de bunga-
low waar vroeger Sjef en Marijke Krebbers 
woonden. De parasols, tafels, stoelen, een 
barretje en een toiletwagen stonden klaar 
voor een gezellig samenzijn. Onder een 
nog steeds stralende zon konden alle deel-

nemers bijpraten over Flootersòm op dit 
Flooterfest (weer een mooi nieuw woord 
voor het dialectwoordenboek). Een koel 
pilsje of ander drankje smaakte prima na 
het volbrengen van de route. Een broodje 
Hamburger of worst vulde de maag.
Rond 19.00 liep het flootersòmfestijn ten 
einde en kon de organisatie terugkijken op 
een zeer geslaagde middag.  

Dit jaar bestaat de Nationale Zonnebloem 
75 jaar. Onze afdeling Ottersum-Milsbeek- 
Ven Zelderheide is in 2024 55 jaar actief. 
Destijds opgericht onder de bezielende lei-
ding van Mevr. Richmond Berger. Haar man 
was burgemeester van de Gemeente Otter-
sum. Daarom was er toen al een geclusterd 
bestuur. In ieder dorp kwam een aparte af-
deling , maar met  een gezamenlijk bestuur. 
Nu, in deze tijd van schaalvergroting, wordt 
steeds meer op deze manier  gewerkt. Bij 

onze groep is het heel goed gegaan. De 
gezamenlijke activiteiten, zoals een feest-
dag op de Zonnebloemdag (voorheen Zie-
kendag ) in september worden altijd in de 
dorpen bij toerbeurt georganiseerd.

Nu we door omstandigheden in Ven Zel-
derheide en Ottersum geen zaal ter be-
schikking hebben vangt Milsbeek ons 
goed op. In het Ven zijn ze bijna uit de zor-
gen; onze Kerstviering hopen we daar te 

kunnen vieren. Hopelijk kunnen we in Ot-
tersum snel weer een mooie toegankelijke 
zaal in gebruik nemen! In oktober zal de ge-
zamenlijke jubileumviering in Het Trefpunt 
in Milsbeek plaatsvinden.

Deze zomer hebben we in ons dorp weer 
Zonnebloemloten verkocht. Dank aan alle 
kopers en verkopers.! De trekking is op 7 
oktober 2024. Winnaars krijgen automa-
tisch bericht.

Nieuws van de Zonnebloem

‘Ik word blij van de betrokkenheid van vrijwilligers’
Door Ton Arts - Dat vrijwilligerswerk be-
slist niet alleen weggelegd is voor oude-
ren, bewijst Sjoerd Giesbers (1997) al ja-
ren. Zijn beide ouders en zijn broer Guus  
doen nog vrijwilligerswerk of hebben dat 
gedaan. “Mijn ouders hebben ons, mijn 
broer en mij, van jongs af aan al meegege-
ven dat het leuk is om bij een vereniging 
te zitten maar dat deze niet kan draaien 
zonder vrijwilligers. Iedereen moet zijn 
steentje daaraan bijdragen.” 

Sjoerd, woonachtig in de Weverflat in Gen-
nep, studeert aan de politieacademie .
“Het werken met mensen en de diversiteit 
trekt mij heel erg aan in het politievak. Elke 
dag en elke melding is anders. Er komt veel 
meer kijken dan alleen maar bonnen schrij-
ven.”  Hij  is nu  halverwege zijn opleiding. De 
kans is niet ondenkbeeldig dat hij geplaatst 
wordt in deze regio.  Sjoerd is het vrijwilligers-
werk in zijn jeugd begonnen bij V.V. Achates, 
als trainer van de jeugdelftallen. “Later ben ik 
lid geworden bij de Technische commissie 
van de jeugd en heb ik kantinediensten ge-
draaid. Net als vele jeugdigen in Ottersum 
heb ik ook kaartjes geknipt en versnaperin-
gen uitgedeeld bij de Ottersumse Avond 
4-daagse”, aldus de Sjoerd.

Einde voetbalcarrière
De aspirant politieman heeft jongs af aan 
altijd bij Achates gevoetbald. Anderhalf jaar 
geleden heeft hij echter na een sliding een 
kuitbeenbreuk opgelopen. Dat betekende 
een eind van zijn voetbalcarrière.  Naast die 
breuk verdraaide hij ook zijn enkel daarbij  en 

is het kraakbeen dusdanig beschadigd dat hij 
niet meer kan/mag voetballen 
 “Ik baal er nog steeds van dat ik moest stop-
pen. Voetbal was mijn sport en het mooiste 
spelletje wat ik met mijn vrienden speelde. 
Gelukkig haal ik nu ook voldoening uit andere 
hobby’s zoals tennis, paddel en de toneelver-
eniging “Matigheid &Genoegen.”

Bestuurslid Achates
Na dit ongelukkige ongeval wilde hij toch 
betrokken blijven bij Achates. De kans om 
dit in de praktijk te brengen, kwam toen hij 
gevraagd werd om extra te ondersteunen als 
bestuurslid Senioren. Andere bestuursleden 
Senioren hadden o.a. hun handen meer dan 
vol aan de verplaatsing van Achates. “Ik zag dit 
als een mooie kans om alsnog een bijdrage 
te leveren aan de club. Wij vergaderen als be-
stuur één keer per maand en bespreken dan 
de lopende zaken binnen de vereniging. Het 
afgelopen jaar heb ik het druk gehad, doordat 
we op zoek moesten naar een nieuwe trainer 
voor het eerste elftal. Ik vind het fijn dat ik met 
de jongens/voetballers van mijn leeftijd kan 
ouwehoeren maar ook kan discussiëren over 
actuele zaken binnen de club en zo hen ook 
kan vertegenwoordigen binnen het bestuur.“

Nog meer vrijwilligerswerk
Sjoerd heeft de afgelopen jaren ook gehol-
pen bij de Stichting Ons Ottersum, een groep 

jonge vrijwilligers die zich inzetten voor de 
Ottersumse gemeenschap. Ze organiseren 
allerlei activiteiten. Zo wordt het café van 
Lunchroom ‘Bij Koos’ inmiddels al jaren elke 
vrijdagavond overgenomen door deze club. 
De opbrengsten op die avond worden opzij-
gezet en uiteindelijk teruggegeven aan het 
dorp. “Het absolute hoogtepunt van Ons Ot-
tersum was het organiseren in 2022 van drie 
dagen feest ter ere van het 650-jarig bestaan 
van Ottersum.“ In de zomer heeft hij de werk-
zaamheden bij de stichting beëindigd.
Sjoerd  ondersteunt ook bij de stichting Kin-
derVakantieWerk Ottersum (KVW). Hij heeft 
een rol bij de Sinterklaascommissie en is ac-
tief als commissielid van de Avond4-daagse.
“Ik word zo blij van de betrokkenheid van alle 
vrijwilligers die  daarbij helpen, maar vooral 
ook het enthousiasme van alle deelnemers. 
Afgelopen jaar hadden we onze 65e editie 
met  bijna 1100 wandelaars(!).”

Aanrader
“Ik zou iedereen, op welke manier dan ook, 
aanraden om vrijwilligerswerk te doen in het 
dorp. Als ik zie wat er allemaal in Ottersum ge-
organiseerd wordt voor en door jong en oud 
ben ik daar trots op en hoop ik dat we dit nog 
lang koesteren in ons mooie dorpje!
Sjoerd Giesbers nog jong en al zo actief als 
vrijwilliger. Terecht dat hij in het zonnetje 
staat.

Vrijwilliger Sjoerd Giesbers is trots op zijn mooie dorpje

Het bestuur van Achates, Sjoerd rechts op de foto

Flootersòm weer erg sfeervol
Zeer zonnig weer zorgt voor grote deelname
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Door Jos Heijligers - Donderdag 18 juli, om 
7.15 uur, draait de 40-jarige  Ronald van Dort 
uit Ridderkerk in zijn rolstoel als allereerste 
de verkeersvrije St. Janstraat op. Tegelijk 
met de safety car voert hij de stoet van 
de 50 kilometer vierdaagse lopers aan. Na 
hem volgen er nog ruim 10.000 fanatieke, 
enthousiaste, gezellige wandelaars, die de 
maximale afstand afleggen van 50 kilome-
ter. Donderdag, de derde Vierdaagsedag, 
ook wel de Limburgse dag genoemd.  
Het feestelijke Ottersum bekijkt de lopers 
onder een prachtige zon. Het mooie weer 
zorgt er dan ook voor dat er dit jaar meer 
toeschouwers langs de route zitten of 
staan. Veel buurtbewoners versierden de 
Kleine Weg met vlaggetjes. De ‘hoofdstraat’ 
is echter niet voorzien van vlaggen die wel 
hangen in Gennep en Milsbeek. Navraag 
leert dat er voor Ottersum geen budget 
meer is. Toch jammer, misschien kan de 
DAG hier volgend jaar op inspelen?

Langs de route waar de vele sportieve lo-
pers kwiek voorbijkomen, delen buurtbe-
woners snoepjes, ijsjes, fruit, soepstengels 
en andere lekkernijen uit. De horeca zorgt 
voor koele drankjes en versnaperingen. 
Bakker Arts verrast de deelnemers met spe-
ciale broodjes. De cartridge winkel versiert 
de straten met kleurrijke ballonnen en er 
staat zelfs een heus springkussen voor kin-
deren. ‘Dat kussen staat wel voor het afstan-
denbord’, zegt een deelnemer, ‘ik kan niet 

zien hoeveel kilometer we nog moeten 
afleggen’. Het zijn er dan nog bijna 23. De 
thermometer wijst echter al vroeg een be-
hoorlijke temperatuur aan, dan is het nog 
een flink stuk voor deze lopers, wetende 
dat de gevreesde Zevenheuvelen weg nog 
komt.
Natuurlijk ontbreekt het niet aan muziek bij 
de doorkomst. Geluidsboxen, een kapel op 
het Raadhuisplein en een Joeks kapel bij ’t 
Swaantje zorgen voor een sfeervolle door-
tocht . Mochten er wandelaars een blaar 
oplopen dan kunnen ze voor een vakkun-
dige verzorging ook terecht in de zaal van 
het ’t Swaantje. 

De kinderen van de buitenschoolse opvang 
komen kijken en geven fanatiek ‘high fives’ 
aan de voorbijkomende lopers. Na elf uur 
zien de toeschouwers dat de straat minder 
druk wordt met wandelaars, de grootste 
groep passeerde ons dorp al op weg naar 
Milsbeek. Om twaalf uur is iedereen voor-
bij, de toeschouwers gaan naar huis, de 
snoepjes, versnaperingen en drankjes zijn 
genuttigd. De politie geeft de straat weer 
vrij en de drukte van de voetreizigers en 
andere belangstellenden wordt overgeno-
men door het dagelijkse verkeer. Zo blijft 
het een drukke St. Janstraat. 

Nijmeegse Vierdaagse door Ottersum
Veel sfeer bij de doorkomst

Na veel overleg, bijeenkomsten met aan-
wonenden en de plannen bekijken in de 
praktijk door de werkgroep konden alle 
belangstellenden de resultaten bekijken 
van de ontwerpen van de (bijna) definitie-
ve dijk.
Begin september lagen ze ter inzage in de 
kantine van Achates. Je hoorde wisselende 
reacties: ‘We zitten in elk geval droog ach-
ter de dijken’, ‘goede plannen’, ‘de dijken 
worden wel erg hoog’, ‘een ambitieus plan’, 

‘mijn zicht wordt wel beperkt’, ‘veiligheid 
staat voorop’, ‘Gennep kan ons niet meer 
zien’, ‘waar gaat het regenwater nu naar 
toe’, ‘wanneer beginnen ze eigenlijk’, goede 
integratie in het landschap’.
Volgens de projectgroep is de verplaatsing 
van de Achates velden nog een groot pro-
ject binnen het geheel voordat ze in 2026 
starten met de aanleg. Het is nog niet be-
kend waar ze dan starten.

Lob van Gennep presenteert plannen 

Door Jos Heijligers - Wekenlang werkte de 
commissie van het Pleinfeest aan de voor-
bereiding van de derde editie. Ze gingen 
aan de slag voor een nieuw spectaculair 
decor en de muziek zorgde voor de rest. 
Drie dagen lang kon Ottersum genieten 
van het ‘Feest op het Plein’. Een flink aantal 
vrijwilligers, opgeroepen via de dorpsapp 
complementeerde het geheel. 

Voorbereiding
Al een hele tijd geleden kwam de commissie 
van de organisatie van het Pleinfeest bij elkaar 
om te bespreken hoe ze een goede invulling 
konden geven aan dit grote feest. Stijn Jans-
sen, Bob Bindels, Thijs Janssen en Max Ebbers 
bedachten een nieuwe ‘Ottersumse achter-
grond’ voor hun podium en zochten sfeer-
volle smaakmakers voor de invulling van de 
drie avonden. Ze hadden geluk dat ze voor 
de nieuwe achtergrond terechtkonden in het 
café en de zaal van de voormalige Pub. Hier 
zaagden ze de platen, die ze daarna prachtig 
beschilderden. Ze kozen voor ‘Ottersum”, de 
kerktoren, de molen, een aantal gevels van 
toonaangevende gebouwen zoals de bakker 
en ‘Bij Koos’. Toen alles klaar was werden de 
rechthoekige en vierkante platen als een puz-
zel in elkaar gelegd en gemonteerd aan een 
grote steigerconstructie. Het publiek bekeek 

het met bewondering. 

Eindpunt Avondvierdaagse
Vrijdagavond vanaf zeven uur fungeerde 
het plein als een verlengstuk van het laat-
ste stukje van de Avondvierdaagse. Net van 
tevoren ontvingen de jeugdige, vermoeide 
lopers de welverdiende medaille om daarna 
het feestelijke plein op te lopen. Hier konden 
ze bijkomen met een koel drankje en even-
tueel een lekker smakelijke hap. Ook andere 
Ottersummers bezochten het feestplein. De 
muziek van DJ Hans zorgde voor de muzikale 
invulling. Stipt om 1.00 trok de organisatie de 
stekker eruit en kon iedereen genieten van de  
nachtrust.

Regen niet van invloed
Al vroeg in de morgen begonnen de voor-
bereidingen voor de zaterdagavond. Vier 
gerenommeerde DJ’s verzorgden het pro-
gramma.  Op het affiche stonden de vol-
gende mooie namen; Valentino & OPHS, 
Claplopers, Hak op de Tak en The Allstarz. 
De organisatie verkocht al flink wat kaartjes 
in de voorverkoop en voelde al dat het een 
succesvolle avond werd. Pluvius, de Griekse 
regengod liet ze echter wel een beetje in de 
steek. Ruim voor  middernacht vielen de eer-
ste regendruppels, klapten de paraplu’s uit en 

verschenen de regenponcho’s. Gelukkig was 
het plein voor een groot deel overdekt wat 
zorgde voor beschutting. ‘Er gingen weinig 
mensen naar huis’. Diegene die bleven dach-
ten: ‘Laten we er toch maar iets leuks van ma-
ken’. Nadat er enkelen in de regen begonnen 
te dansen volgden er snel meer. De muziek 
speelde hierop in met nummers over regen-
bogen en zon. In de ruim neervallende regen 
dansten op een gegeven moment tientallen 
enthousiastelingen in het futuristische licht. 
‘Zo vormden de regendruppels zonnestralen’, 
beaamt organisator Bob. 

Heel geslaagd
Voor de zondag stonden er weer een aantal 
artiesten op het middag- en avondprogram-
ma. Klinkende namen als Smitje, Beck & Bauer 
en Sasha Makrys vertoonden hun kunsten en 
zangtalenten vanaf het podium. Nieuw deze 
middag waren de enorme biertorens, of to-
rens met limonade en wodka. Het feest liep 
door tot in de avonduren.
Al met al een zeer geslaagd weekend. Bij de 
vraag of het decor het volgend jaar nog een 
keer gebruikt wordt omdat het er zo mooi uit-
zag kwam het antwoord: ‘Dat weten we nog 
niet, we willen ons publiek elk jaar weer ver-
rassen. Het pleit voor de tomeloze inzet van 
deze jongerencommissie ‘Pleinfeesten’. 

Pleinfeest grote happening
Indrukwekkend decor oogst bewondering



12 13

Door Jos Heijligers - Als je tijdens een fietstocht de Looiseweg volgt, richting Hommersom, en je kruist de oude spoorlijn van 
de NBDS ligt daar boerderij de IJsheuvel. Bij de inrit ligt een molensteen. Hoe komt die hier te liggen? De steen is afkomstig 
van een oude watermolen. Maar slechts weinigen weten dat die hier eens stond.

Watermolen IJsheuvel

Het begin
Het buurtschap IJsheuvel behoorde vroe-
ger bij de twaalf buurtschappen die sa-
men de gemeente Ottersum vormden. 
Dit buurtschap lag ten zuidoosten van 
het dorp dicht bij de Duitse grens en een 
behoorlijk eind van Ottersum verwijderd. 
Watermolen de IJsheuvel lag op de Kendel-
beek waarvan de oorsprong in Duitsland 
ligt. De beek vormt over een kleine afstand 
de rijksgrens en mondt dan uit in de Niers.
De oude watermolen lag op Nederlands 
grondgebied, het waterrad lag op de grens 
en de maalsluis bevond zich op Duits 
grondgebied. De buurtschap IJsheuvel be-
stond uit een klein aantal boerderijen en 
de molen maalde dan ook vooral voor de 
boeren op Pruisisch gebied. De grens had 
daarvoor geen betekenis.
In het begin van de negentiende eeuw 
was de molen in handen van een Duitser. 
In 1847 verkocht hij  de watermolen met 
wat grond aan, aan den IJsheuvel gelegen, 
voor 800 gulden , aan de pachter Herma-
nus de Louw en zijn vrouw Catharina Elisa-
beth Jacobs.

Familie
Herman de Louw verbouwde de molen 
en liet net over de grens in Hommersom 
een huisje bouwen, waar hij wat vee hield. 
Samen met zijn vrouw kregen ze twee 
zonen en twee dochters. Zoon Theo was 
molenaar in Hommersom (D) en Jacob 
maalde met de molen de IJsheuvel. Na het 
overlijden van de ouders bleven de zonen 
en een dochter op de molen en de boer-
derij wonen. Zij namen een kind aan en die 
erfde rond 1930 de watermolen. Dit was 
Gerhard Joseph Görtz (of Geurts) die zijn 
beroep van landbouwer combineerde met 
het malen. Hij overleed daar in 1960.

Het einde
Het water dreef een waterrad aan met een 
middellijn van 4,66 meter, een breedte van 
0,65 meter en een schoephoogte van 0,30 
meter. De molen beschikte met deze om-
vang over een geringe capaciteit, en de 
Kendelbeek leverde voornamelijk in natte 
jaargetijden veel water. In de jaren dertig 
kwam er elektriciteit op IJsheuvel en de ei-

genaar plaatste een elektrische maalstoel.
Eind 1944 lag in deze molen en in de om-
liggende gebieden boerderijen Duitse mu-
nitie opgeslagen. Het gebouw liep aan het 
eind van de oorlog eigenlijk geen schade 
op. Als Duits bezit plaatsten ze dit bouw-
werk op een lijst van Landbouwherstel. Die 
vond de functie van deze voormalige wa-
termolen echter niet meer functioneel en 
in 1946 sloopte men de waterwerken, het 
rad en de toebehoren. In 1947 volgde het 
molengebouw.n Van particuliere zijde pro-
beerde men, begin jaren vijftig, de molen 
nog te herbouwen. Ook de Vereeniging ‘De 
Hollandse Molen’ verleende medewerking. 
Zelfs de boeren van de omliggende boer-
derijen wilden de molen wel terug. Görts 
(Geurts) kreeg voor het slopen een zoge-
naamde Ontvijandingsverklaring, maar 
herbouw op de oude plaats bleek niet 
meer mogelijk. Görtz beschikte niet meer 
over de grond.

De molensteen en de naam bleven over. 
De steen ligt naast de boerderij die nog 
steeds de naam draagt: De IJsheuvel.   

Historische notitie De Brink en het thema water

Door Jos Heijligers - Elk schooljaar werkt 
de Brink toe naar een speciale Brinkdag. 
Een uitgewerkt thema presenteren ze 
dan op die dag. Deze keer viel dit in de 
laatste schoolweek, een geslaagde af-
sluiting. Alle leerlingen lieten zien wat 
ze gedaan en geleerd hadden.

De kinderen van de school werkten drie 
weken aan het thema water, elke groep op 
zijn eigen niveau. De groepen 1 t/m 3  en 
Oekraïense kinderen werkten op hun ma-
nier en niveau enthousiast aan het thema. 
In creatieve en mooi gekleurde, geverfde 
werkstukken was dit te zien. Ook studeer-
den ze, op muziek, een speciale druppel-
dans in. Met z’n allen lieten ze op de speel-
plaats het resultaat van deze dans zien. 
De middenbouwgroepen 4 en 5 kregen 
les over de watersnoodramp in 1953, het 
mystieke fenomeen Atlantis kwam ter 
sprake evenals de binnenscheepvaart. De 
sluis kwam ter sprake en ze kregen te ma-
ken met allerlei waterproefjes. Na de uitleg 
stelden de kinderen een onderzoeksvraag 
op om die verder uit te werken. We zagen 
die dag verrassende resultaten en de kin-
deren presenteerden het prima. Ook de 

tsunami, een minder positief onderdeel 
van water, zagen de ouders terugkomen 
in de presentatie. We zagen meer verras-
sende  uitwerkingen. De kinderen konden 
prima vettellen over eb en vloed, wanneer 
het water ontstaan is. Wat is een visdeurbel, 
hoe werkt een lavalamp? De kinderen ver-
telden het allemaal.
De drie bovenbouwgroepen gingen weer 
op een andere manier aan de slag. Ze stel-
den digitale prentenboeken samen over 
water, ze maakten stopmotions van wa-
terproefjes. Fraai zagen de bruggen over 
water eruit. De creatieve kinderen moesten 
deze construeren van stokjes, satéprikkers 
en elastiekjes. Natuurlijk  moest het wel 
een stevige overbrugging vormen. Middels 
meegebrachte autootjes lieten ze het trots 
zien.
Op de woensdag in de laatste schoolweek 
mochten alle ouders en andere belangstel-
lenden de eindproductie gaan bekijken. De 
kinderen en leerkrachten wilden het buiten 
allemaal presenteren. Helaas viel dat letter-
lijk in het water, het regende pijpenstelen 
zodat alles binnen moest plaatsvinden. 
De verrassing van de afsluiting, een Flash-
mob van de leerlingen van de groepen 7 en 

8 kon echter niet anders dan buiten opge-
voerd worden. Aan het eind van de school-
dag viel het echter mee met de neerslag 
zodat de opvoering toch buitenkon. Onder 
grote belangstelling voerden de 50-tig kin-
deren de dans uit. De dans studeerden ze 
in onder leiding van een heuse professio-
nele dansjuf. Dit was dan ook zowel bij de 
waterdans van de groepen 1 t/m 3, als bij 
de Flashmob duidelijk te zien.  
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De uitdaging van een carbage run
Door Jos Heijligers - Het fenomeen ont-
stond zo’n vijftien jaar geleden. Je koopt 
een barrel (een oude auto) van onder de 
duizend euro. Het voertuig moet mini-
maal 20 jaar oud zijn. Je knapt die op en 
voorziet de auto van extra rally attribu-
ten. Na een verplichte APK-keuring ga je 
de uitdaging aan om met deze barrel een 
fantastische 5-daagse Road Trip door Eu-
ropa af te leggen van enkele duizenden 
kilometers, de Carbage run. Een aantal 
Ottersumse jongeren koos voor deze 
avontuurlijke hobby.

De tochten
Giel van Loon (22), altijd al voorliefde voor 
nieuwe- en oude auto’s  knapte een oude 
Volvo V70 op voor de run, Giel Nas (22) ver-
bouwde met een vriend een Volkswagen tot 
een volwaardige auto en Guus Lamers (21) 
met Roel Hopman (22) vonden een Subaru 
die ze voorzagen van allerlei extra’s. Giel Nas: 
‘Het is moeilijk te beschrijven wat het pre-
cies voor een tocht is.’  Want de  Carbage 
run gaat niet om snelheid en/of tijd maar 
wel om creativiteit, gekkigheid, avontuur 
en lol maken. De tochten zijn in Europa vrij 
lang.  De beide Giels schreven in voor de ’15 
countries in 5 days’, waarbij ze 15 Europese 
landen aandeden. Een tocht van ruim 2500 
km. Per dag leggen ze een afstand tussen de 
450 km en 600 km af. ‘De mooiste delen van 
de tocht gingen ongetwijfeld door de Alpen 
en schitterende bergpassen in de Italiaanse 
Dolomieten’, hoor ik Giel van Loon vertellen. 
Om 8.00 ’s morgens mag je vertrekken. ‘Een 
komisch gezicht’, zegt Giel van Loon, ‘500 ge-
kleurde wagens die klokslag  acht uur klaar 
staan voor de start.’ Je rijdt met minimaal 
twee personen, de ene rijdt terwijl de ander 
de route in de gaten houdt. Het is niet de 
bedoeling dat je je eigen navigatie gebruikt 
en al helemaal geen Google Maps. Een route 
kun je kort of langer afleggen. De trajecten 
zijn avontuurlijk, je komt op plekken waar 
je nog nooit bent geweest en je vergeet de 
fantastische trajecten niet snel. Krijg je pech 
dan repareer je zelf de auto, eventueel met 
hulp van mede-runners. Je beleeft Europa 
in Carbage stijl: afzien, avontuur, feest, uitda-
ging, lol maken en vooral…autorijden.

Roel en Guus gingen al een keer met een 
tocht naar Portugal en reden afgelopen 
maand ook nog een spectaculaire Carbage 
run door Engeland en Wales. ‘Een afstand 
van 3300 km, je moet er naar toe en ook 
weer terug rijden naar Nederland’, vertelt 
Guus’.

Campings
Je bepaalt zelf je rustmomenten, je geniet 
van de toeristische wegen en eet een lekke-
re hap in een pittoresk dorpje. Ook bepaalt 
je zelf hoe laat je op de speciaal gebouwde 
Carbage run camping aankomt waar  pri-
maire voorzieningen aanwezig zijn zoals 
natuurlijke douches, toiletten en plaatselijke 
catering. Deze zijn gepland door de organi-
satie. Hier overnacht je dan. Je komt steeds 
in een andere stad, plaats of land. Op de 
camping kook je je eigen potje eten. Als ik 
vraag wat de speciale pen achterop de auto 
van Guus en Roel voor een functie heeft 
geeft Roel als antwoord: ‘Op die pen zetten 
we ’s avonds de skottelbraai (een speciale 
grote pan) waarin we snel een heerlijk ge-
recht klaarmaken.’  Giel die met zijn vader 
reed vertelt: ‘Enkele keren kregen we te ho-
ren dat de kampeerplaats erg nat was, daar-
door overnachten we toen in een hotel’. 
’s Avonds drinken ze nog wat op de cam-
ping, genieten van de gezelligheid en wis-

selen ervaringen uit. Op deze ultieme over-
nachtingsplek gaat om  23.00 de stilte in. Je 
kunt dus niet later aankomen. Hierop maakt 
de organisatie geen uitzonderingen.  De vol-
gende morgen start iedereen dan weer fris 
voor het volgende traject. 

Speciale ‘aankleding’ van de voertuigen
De drie teams beleven van te voren al veel 
plezier met de voorbereiding en het ‘aan-
kleden’ van de auto’s. Na een barrel te heb-
ben gevonden start de voorbereiding, het 
schilderen, stickers plakken en een speciaal 
dakrek op de stationwagen te monteren 
met allerlei attributen. Zo zien we, oranje 
zwaailichten, een opbergkist, verstralers, 
een klein olievat, een rooksysteem en ande-
re in het oog springende versierselen. Guus: 
‘Luchttoeters mogen niet meer zichtbaar 
aanwezig zijn, wij hebben ze ingebouwd 
onder een extra buitenbankje.’ Hier zijn deze 
twee jongens wekelijks, op maandagavond 
mee bezig. Achterop lezen we de mooie 
spreuk: ‘’T mot rooke, ’t mot blaoke’ (Het 
moet roken en walmen). Giel: ‘Bij ons zag je 
minder toeters en bellen, wij gebruikten het 
dakrek voor onze kampeerspullen.’

Volgend jaar
Wil je meedoen dan schrijf je je middels de 
site in. De populaire carbage runs zijn ech-

ter snel uitverkocht en hebben wachtlijsten. 
Dan doen er ongeveer 500 teams aan mee, 
het maximum. De jongeren schreven al in 
voor nieuwe runs, in de winter. Giel Nas met 
zijn vriend Koen Maters rijden mee met de 

wintereditie van januari 2025 in Noorwegen. 
Voor Guus en Roel gaat de nieuwe tocht 
deze winter door de Baltische staten. Aanko-
mende  zomer staat er ook nog een run op 
het programma naar Servië/Bosnië. Giel van 

Loon gaat hier ook voor inschrijven.
Een magnifieke invulling van een hobby, 
deze Carbage run. Creatief, avontuurlijk en 
sociale contacten, a way of live. 

Door Jos Heijligers - Met  de combinatie 
Operatie Steenbreek en Waterklaar werkt 
de gemeente Gennep aan een groenere en 
gezondere leefomgeving. Zo bezocht een 
speciale Waterklaarbus alle Gennepse kerk-
dorpen en Gennep zelf om te promoten de 
tuin groener in te delen en te beplanten. 
Het regenwater beter op te vangen in de 
tuin of hoe jouw straat meer groen kan ge-
bruiken. Ook gaven ze adviezen over het af-
koppelen van de regenpijpen van het riool, 
een betere waterstroom naar je tuin of het 
water naar een vijver loodsen. 
Op vrijdagmiddag 30 augustus staat de 
bus op het Raadhuisplein en geven drie 
deskundigen uitleg over zomerse en groe-
ne tips. Wat zijn voordelen aan het vergroe-
nen van de omgeving? Onderzoek wijst uit 
dat je van een groene tuin gelukkiger en 
vrolijker wordt. Veel groen in de tuin ver-
laagt de temperatuur. Zie het als een soort 
‘airco’, het verschil tussen tegels en groen 
kan oplopen tot wel 5 graden.  Veel groen 
draagt een steentje bij aan het voorkomen 

van wateroverlast. Al het regenwater dat in 
jouw tuin belandt komt niet op straat of in 
het riool. Via regentonnen kun je water ook 
opslaan en bij droogte weer gebruiken. Er 
zijn ook extra gemeentelijke subsidies voor 
het afkoppelen van de regenpijpen.
Operatie Steenbreek stimuleert de beken-
de gevel- en groene tuinen. Ipv een rij trot-
toirtegels komt er een groenstrook van 40 
cm breed, gevuld met aarde, voor je huis 
die je gezellig en naar eigen inzicht kunt 
beplanten. Denk hierbij aan een mooie 
zonnebloem of stokrozen. In Gennep zijn 
er al straten waar ze dit toepassen.  ‘Veel 
stenen en tegels in jouw tuin geven weinig 
sfeer en de temperatuur ligt beduidend ho-
ger’ vertelt de voorlichter van de gemeente 
Gennep, ‘hou je niet zo van tuinieren ge-
bruik dan onderhoudsvriendelijke planten, 
die zijn er ook veel. Je kunt ons ook uitnodi-
gen voor advies.’
Ondanks de goede informatie komen er 
weinig mensen op af in Ottersum, terwijl 
je zelfs een plantje of bloembollen kunt 

winnen. De dame op de foto is één van de 
weinigen die hier gebruik van maakt.
Voor meer informatie:
www.waterklaar.nl/bus

Gennep ging op Zomertour
Werken aan een groenere en gezondere omgeving
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Door Sjaak Smits - Sinds een aantal jaren 
hebben we een prachtige Ootersómse 
vlag, met het logo van de gemeente Otter-
sum erop. Er komen steeds meer nieuwe 
huizen erbij en hoe mooi is het als onze ei-
gen dorpsvlag aan de vlaggenmast hangt 
te wapperen. Het geeft de straat een heel 
ander uiterlijk als de vlag uithangt. Dit kan 
bij vele activiteiten die er georganiseerd 

worden, maar bezoek is vereerd als de vlag 
speciaal voor hun is uitgehangen. De Oo-
tersómse vlag is nu te koop bij de cartridge-
winkel in het dorp aan de St. Janstraat 14 
voor slechts € 20. Het is natuurlijk ook een 
prachtig cadeau om te geven.
Vaak hangt deze vlag te wapperen bij fees-
telijke gebeurtenissen, maar we hangen de 
vlag ook halfstok bij de kerk als er iemand 

uit ons dorp is overleden. Dit doen we 
doen dan op de dag van de uitvaart (onge-
acht of dit nu in de kerk is of in het crema-
torium) als laatste groet van het dorp aan 
de overledene. Dit wordt altijd wel gewaar-
deerd. Maar dan moeten we wel weten of 
er iemand is overleden en wanneer het 
afscheid is. U kunt hiervoor een berichtje 
geven aan Sjaak Smits.

Door Jos Heijligers - In de Ottersumse kerk 
luisterden begin augustus zo’n zestig be-
langstellenden naar de majestueuze klan-
ken van het prachtige kerkorgel. Organist 
Jos Maters, 27 jaar oud, toverde  werkelijk 
prachtige tonen uit de vele orgelpijpen. 
Het geluid vulde onze mooie kerk en streel-
de het gehoor. Zeker bij de nummers waar-
bij de jonge Jasper Dijkstra de orgelmuziek 
ondersteunde en aanvulde met zang. De 
toeschouwer kreeg middels een groot vi-
deoscherm, voor in de kerk,  precies de ver-
richtingen te zien van de twee muzikanten 
op het koor.
Jos Maters, organist en klavecinist, is werk-
zaam in de Nicolaaskerk in Amsterdam en 
komt al enkele jaren naar ons Noord-Lim-
burgse dorp om het ruim tien jaar geleden 
gerestaureerde pelsorgel te bespelen. De 

prachtige klanken dreven door de grote 
ruimte en soms kreeg je het gevoel alsof je 
in een grote kathedraal luisterde.
De twee musici brachten een gevarieerd 
programma ten gehore, ze wisselden af 
met orgelspel en zang. De zanger liet tek-
sten horen van grootheden als J.W. von 
Goethe en William Shakespeare.
Jos Maters sloot af met een Engels num-
mer waarvan de aanwezigen zichtbaar 
genoten. Daarna zong Jasper Dijkstra nog 
een prachtig Italiaans lied over een liefde 
in Venetië. Beide jonge muzikanten ontvin-
gen een welverdiend applaus.
De commissie is al bezig met de program-
mering voor 2025. Op zondag 18 mei ver-
zorgt de tweeling Judith (viool) en Tineke 
(orgel) Steenbrink een concert in deze kerk. 
Voor meer info: www.orgelottersum.info

Limburgse familie organiseert bijzonder concert
Door Jos Heijligers - De familie Herm-
sen uit het Limburgse Ven-Zelderheide/
Ottersum organiseert 3 november een 
groot familieconcert voor de hele regio. 
Op deze bijzondere middag komen zo’n 
50 familieleden, uit 3 generaties, samen 
om muziek te maken. Het 35-koppige 
Hermsenkoor zingt een aantal num-
mers en er treden talloze solisten en ge-
legenheidsgroepen op.

Het Hermsenconcert wordt georganiseerd 
door 3 generaties nakomelingen van Tilla 
en Jan Hermsen, die op de Zelderhei ook 
wel bekend staat als ‘Stienekes Jan’. Het is 
het tweede concert van de familie Herm-
sen. In 2019 werd het eerste familieconcert 
georganiseerd ter ere van het 120-jarige be-
staan van Harmonie St. Caecilia uit Ven-Zel-
derheide en Ottersum, waar vier generaties 
Hermsen met het dirigentenstokje hebben 
gezwaaid. ‘Stienekes Jan’ nam in 1911 als 
23-jarige het stokje over van z’n vader Gra-
dus. Onder zijn bezielende leiding groeide 
de (toen nog) fanfare uit tot een volwassen 
muziekkorps. En ‘Stienekes Jan’ werd een 
begrip in de omgeving. Hij leidde de fanfa-

re 30 jaar lang, tot aan WO2. 

Muzikaal DNA
Z’n muzikaliteit gaf Jan door aan zeven 
dochters en vijf zonen. Inmiddels zijn we 
vier generaties en 161 Hermsens verder. En 
in alle familievertakkingen is het muzikale 
DNA aanwezig. Sommigen zijn professi-
oneel muzikant geworden, velen maken 
muziek voor de hobby. De jongste deelne-
mer (achterachterkleinkind) is 14 jaar en de 
oudste (kleinkind) is 87.

Gevarieerd muziekprogramma

De muzikale rode draad van het concert 
komt van het Hermsenkoor, dat een aan-
tal klassieke en Nederlandstalige nummers 
ten gehore brengt. Daarnaast treden er 
verschillende solisten en groepen op met 
bestaande en eigen geschreven nummers. 
Van Franse chansons tot gospel, van Schot-
se folk tot klassieke muziek.  En nog veel 
meer andere muzieksmaken. 
Het concert vindt plaats op zondag 3 no-
vember in cultuurcentrum Pica Mare in 
Gennep (Picardië 36). Aanvang is om 14.00 
uur.  De toegang is €12,50 (inclusief con-
sumptie). Kinderen onder 18 jaar gratis.

Tweede wijkagent werkzaam in Gennep
Door Jos Heijligers - Esmée Blok werkt 
vanaf het begin van dit jaar samen met 
Richard Roggeveen in de gemeente 
Gennep. Op dit moment wonen er zo’n 
17.800 inwoners in de gemeente. Hier 
komen dan de arbeidsmigranten in het 
gebied en de Oekraïners in Heijen nog 
bij en dan zijn het er bijna 20.000. Hoe 
werkt de wijkagent? Dit vertelt Esmée, 
tijdens het koffie uurtje op de maande-
lijkse vrijdagochtend,  in de huiskamer 
aan ruim 25 belangstellenden.

Ze stelt zichzelf voor en vertelt dat een van 
de belangrijkste taken de samenwerking 
met de gemeente, jeugdmedewerkers en 
andere instanties zijn. Zo komen ze veel 
te weten wat er in de wijken leeft en te-
gen welke problemen ze aan lopen. Haar 
werk bestrijkt voor de helft contacten met 
bewoners, het bezoeken van mensen, het 
verwijzen van mensen met problemen en 
het doorverwijzen. De andere helft brengt 
Esmée door in de auto, op de weg, vooral 
naar noodmeldingen.
Ze komt dan nog even terug op de over-
legsituaties. ‘Er zijn veel contacten met b.v. 
de GGZ en zorgmedewerkers. Een sociale 
casus mondt soms uit in een politiecasus, 
vandaar dat ik dit zo belangrijk vind.’ Bin-
nen de job van een wijkagent werken ze 
het liefst preventief. ‘Wat is er thuis aan de 
hand? Wat speelt er in het buitengebied? 
Hoe kunnen we problemen en excessen 
voorkomen?
Vanuit de aanwezigen komt al snel de vraag 
hoe we haar het beste kunnen bereiken. 
‘Bel het algemeen politie nummer’, geeft 
ze aan, ‘die stuurt het bericht dan door. Niet 

112 bellen, dat is voor echte noodgevallen. 
Je kunt ook naar de website van politie.nl 
gaan en klik dan op ‘meldingsformulier’.
Esmee vertelt alles rustig, duidelijk en met 
veel overtuiging. Ze werkt op het nieuwe 
bureau naast de Aldi. De aparte regio’s be-
staan niet meer. Gennep behoort bij Basis-
team Venray – Gennep en Esmée werkt in 
Gennep met een team van circa 20 perso-
nen, waarvan 5 de functie van wijkagent 
bekleden voor Gemeente Mook & Midde-
laar, Gemeente Gennep en Gemeente Ber-
gen L. Het district van de politie Gennep 
behelst de regio Molenhoek t/m Wellerlooi, 
dit i.v.m. de aanrijtijd.
Interessant blijft de vraag: ‘Met welke zaken 
krijg je het meest te maken?’ Dat blijken 
toch vooral langdurige burenconflicten 
te zijn. Ook alcohol- en drugsproblemen 
staan hoog op de lijst. Binnen de kleinere 
gevallen komen dan het opblazen van b.v. 
vuilnisbakken aan de orde of overlast van 

jongeren op de Sport- en Speelstraat. 
Het advies bij overlast: ‘Meld het meteen, 
dan kunnen we eventueel nog personen 
aanspreken als we komen.’
Op het moment dat er in de huiskamer 
voorbeelden van brommer- en scooter-
overlast of te hard rijden komen merk je al 
snel dat iedereen hier wel iets over kan/wil 
vertellen. 
Wijkagenten werken hard en krijgen met 
veel zaken te maken, b.v. de drugsoverlast 
dat we echter ook moeten zien als een 
landelijk probleem. Helaas beschikken de 
wijkagenten niet meer over de tijd om naar 
scholen en vooral middelbare scholen te 
gaan om preventieve voorlichting te ge-
ven.
Een mooie invulling deze morgen, door 
een enthousiaste agent Esmée Blok, tijdens 
het maandelijkse koffie uurtje in de Otter-
sumse huiskamer.

Esmée Blok geeft uitleg over haar taken als wijkagent

De Ottersumse vlag

Geslaagd orgelconcert in onze kerk
Prachtig samenspel tussen orgel en zang
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Door een simpele oogoperatie weer kunnen zien
Lions helpt mee aan klinieken in Derde Wereldlanden

Door Jos Heijligers - Zo’n veertig jaar ge-
leden bezochten leden van de Lions het 
bergachtige Nepal en ze ontdekten dat 
er erg veel mensen rondliepen met oog-
ziekten. Ze besloten hier iets aan te doen 
want deze oogziektes bleken met een-
voudige operaties redelijk gemakkelijk 
op te lossen. Nu, vier decennia later, staat 
het goed op de rails in Nepal en verlegde 
de Lionsclub het project naar Afrikaanse 
landen.

Aan het woord is Arnold Roelofs, voormalig 
aannemer, en een radartje in het grote ge-
heel van dit project, dat Lions ondersteu-
nen en financieren. ‘De blindheid in Nepal 
verhelp je snel door een staaroperatie’, hoor 
ik hem zeggen, ‘staar komt erg veel voor in 
dit land, het is een ‘armenlui ziekte’, de men-
sen hebben simpelweg geen geld voor een 
operatie. Daar gingen we mee aan het werk.’ 
Ze startten met Nederlandse oogartsen die 
naderhand artsen opleidden in het Nepa-
lese land. De Lionsclub stelde geld beschik-
baar voor 4wheel drives die via gevaarlijke 

wegen naar afgelegen gebieden reden en 
alle apparatuur voor oogoperaties meena-
men. Hier zetten ze dan een mobiele oogkli-
niek op waar ze de mensen helpen. Middels 
aanplakbiljetten krijgen de bewoners te ho-
ren waar de mobiele kliniek staat. Heel veel 
blinden komen hier, op af.  Ze noemen dit 
ook wel het ‘oogkamp’. ‘Een man bond een 
stoel op zijn rug, waar zijn moeder opzat en 
zo liep hij uren door een bergachtig gebied 
naar het ‘oogkamp’. Arnold: ‘Ze voeren 40.000 
staaroperaties per jaar uit met 20 oogartsen, 
het is ongelofelijk. In deze ziekenhuizen 
rekent men 30 euro voor een staaropera-
tie. Toch is het zo dat heel veel mensen de 
operatie alsnog niet kunnen betalen. Daar-
om vragen we de ‘rijkere’ mensen daar wat 
meer te betalen. Als we dan geld overhou-
den, kunnen de armsten de operatie gratis 
krijgen.’ Het blijft een vrij simpele operatie 
die slechts tien minuten duurt maar erg veel 
effect heeft. ‘Een vrouw van 32 jaar had haar 
eigen twee kinderen nog nooit gezien van-
wege haar blindheid. Na een korte operatie 
zag ze die wel’, Arnold is hier nog steeds van 

onder de indruk. Op dit moment staat het 
hele project bijna op eigen benen in Nepal 
en constateert de Lionsclub dat er een enor-
me verbetering optrad in de loop der jaren.

Nu werken ze vooral in Afrika met klinieken 
in Kenia en Uganda. In deze landen ge-
bruiken ze de opgebouwde knowhow van 
Nepal, ook al zijn de Afrikaanse landen wat 
anders georganiseerd dan Aziatische. Nu 
gaan ze minder met mobiele klinieken naar 
de mensen toe. Ze werken met ‘vaste’ oog-
ziekenhuizen die apparatuur kregen via de 
Lionsclub, met goed opgeleide oogartsen. 
In de binnenlanden organiseren ze nog vier 
‘oogkampen’. In deze landen komt echter 
nog een andere oogziekte naar voren, het 
gevreesde Retinablastoom, simpel gezegd 
kanker aan het oog. Vooral bij kinderen on-
der de vijf jaar. Het niet op tijd behandelen is 
fataal, en als je het wel op tijd behandelt is er 
90% kans op behouden van het zicht. Deze 
ziekte is vaak genetisch bepaald en het vergt 
een complexe behandeling. Nu de oogkli-
niek op een vaste locatie staat vergoedt de 

Na een geslaagd ‘oogkamp’ hijst Arnold in Nepal de L1 vlag en kinderen na een succesvolle oogoperatie in Ruharo (Oeganda) (blz. 19)

Ottersum aan de Rijn 
(het had kunnen gebeuren)

Door Guido Rouchop - Ik bedoel niet de na-
tuurlijke ontwikkeling zoals pastoor Dries-
sen beschrijft, waarbij het water van de Rijn 
10.000 jaar geleden door de ijstijd richting 
de Maas stroomde. Maar ik bedoel de Fossa 
Eugenia: een plan om de Maas en de Rijn 
met elkaar te verbinden. Dit idee wordt be-
schreven in een artikel van Roel Zijlmans 
in het LGOG-jaarboek van 2018. Ook inte-
ressant is de expositie ‘Kaarten verbeelden 
de geschiedenis van vestingen en steden 
tussen Rijn en Maas’   in het museum het 
Petershuis.

Hier is een korte uitleg van dit bijzondere 
idee. We gaan terug naar 1618, tijdens de 
Tachtigjarige Oorlog tegen Spanje. Het 
gebied tussen Maas en Rijn had het zwaar 
te verduren door de oorlog. Allerlei legers 
maakten het gebied onveilig. Het was een 
onrustige tijd in het Kleefse land en het Ge-
nneperhuis wisselde vaak van bezetter. De 
Spanjaarden wilden met de ‘Rijnaanpassing’ 
de positie van de opstandige republiek ver-
zwakken. De ‘Staatsen’ zouden niet meer in 
het zuiden kunnen doordringen. Daarnaast 
zouden schansen en forten langs een ka-
naal een sterke verdediging vormen. De 

Maas-Rijnverbinding zou de handel in de 
Zuidelijke Nederlanden bevorderen en de 
economie in de Noordelijke Nederlanden 
verzwakken. Het gebied zou veiliger wor-
den en steviger in handen van de Span-
jaarden komen. Bovendien konden tien-
duizend Spaanse soldaten, die toch niets 
te doen hadden, helpen met het graven. 
Het plan heette Fossa Eugeniana, naar de 
Spaanse landvoogdes Isabella Clara. Hier 
zijn vier ideeën voor de verbinding:

Plan 1  
Onderzoek naar een kanaal tussen Geldern 
en de heerlijkheid Well of Arcen (kortste 
afstand) en daarna een kanaal van Geldern 
naar Rheinberg aan de Rijn. Venlo was te-
gen, omdat ze hun handelsmonopolie op 
de Maas zouden verliezen.

Plan 2  
Een alternatief plan. De Rijn zou bij Uer-
dingen van zijn normale bedding afgeleid 
worden naar de Niers. Zo zou de hele Rijn 
via Krefeld, Gelder, Goch, Ottersum en Gen-
nep in de Maas stromen. De kosten werden 
geschat op twee miljoen gulden. Waarom 
ging het niet door? Vanwege de belangen 
van keurvorsten, prinsdommen, stadstaten 
en rijkssteden. Men vond het te drastisch. ’s 
Hertogenbosch zou onder water komen te 

staan! Dit plan werd een reserveplan.

Plan 3  
In 1626 koos men voor een kanaal naar 
Venlo. Op 7 september begonnen in Rhein-
berg (onder Xanten) de graafwerkzaamhe-
den aan de Rijn. Het kanaal zou ongeveer 
50 kilometer lang worden, 1,40 meter diep 
en 25 meter breed. Er werden 24 schansen 
en forten (Lingsfort bij Arcen) gebouwd 
als verdedigingslinie. Door overvallen van 
troepen van de republiek en gebrek aan 
geld liep de aanleg vertraging op. De re-
publiek onder leiding van Frederik Hendrik 
veroverde steeds meer steden en in 1633, 
toen Venlo veroverd werd, stopte het pro-
ject.
En in 1648 betekende de vrede van Munster 
het einde van 80-jarige oorlog. 
Er zijn nog sporen van het kanaal in het 
landschap te vinden.

Plan 4  
In 1806 dacht Napoleon weer aan een 
Rijn-Maasverbinding. Het plan om de Rijn 
via de Niers naar de Maas te leiden kwam 
weer op tafel. Maar toen Frankrijk in 1810 
het Koninkrijk Holland inlijfde, verdween 
het plan voorgoed. Dus geen Ottersum aan 
de Rijn.

De Maas - Rijnverbinding

Lionsclub wel de reis- en verblijfkosten.
Hoe komt de club aan de financiën? In Ne-
derland zamelt de Lionsclub vreemd- en 
oud geld in. Hier zetten ze vaste inleverpun-
ten voor op. Bij ons in de regio kun je naar 
het Canisius Wilhelminaziekenhuis of naar 
Boxmeer bij de Plus, waar geldzuilen staan. 
Dit zetten ze dan weer om in euro’s. De club 
krijgt ook donaties van clubs of particulie-
ren. Het opgehaalde bedrag verdubbelt de 
organisatie ‘Wilde Ganzen’ met 50%. Arnold 
praat er met passie en gedrevenheid over en 
benadrukt dat hij een klein onderdeel vormt 
van een enorme organisatie. Zelf bezocht hij 
een aantal keren klinieken in Nepal. Vanuit 
zijn achtergrond als aannemer hielp hij daar 
mee aan de bouw en de renovatie van twee 
oogklinieken. Een dankbaar werk dat zonder 
de Lionsclub nooit was gelukt, met prima 
resultaten.

Meer info:
https://fightforsight.nl 
https://www.vreemdenoudgeld.nl

Het inleverpunt bij CWZ in Nijmegen of bij 
Arnold Roelofs. Zie ook het schitterende You 
Tube filmpje: ‘Film oogkamp Darbang’
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Fietsen voor het plezier
Door Jos Heijligers - Al een halve eeuw 
kennen ze elkaar. Een flink aantal vrien-
den die vanaf een jaar of vijftien bij elkaar 
zijn, via de school, wat later tijdens de 
dansles en natuurlijk het uitgaan. Ze gin-
gen jaren geleden met hun brommers op 
pad en lieten de fiets staan. Nog wat later 
vierden ze vriendendagen en kwamen ze 
regelmatig bij elkaar. De gemiddelde leef-
tijd is nu rond de 70-tig. Op een veertig 
jarig bruiloftsfeest in 2015, bij de Reiziger, 
ontstond het plan toch eens wat vaker te 
gaan fietsen. Zeker nu ze meer tijd heb-
ben, de pensioenleeftijd biedt veel moge-
lijkheden hiervoor.

Vriendengroep
Wie zijn het?  Op de foto staan Arie Rutten, Pe-
ter Brouwers, Karel Hopman, Wim Hopman, 
Karel Hopman, Frans Brouwers, Sjef Coop-
mans, Gerrie van Elst, Pierre Lamers, Henk 
Basten, Wiely Brouwers, Jan Hopman en Sjaak 
Gossens. Jan Kamps behoorde ook tot deze 
vriendengroep maar overleed een aantal ja-
ren geleden.
Ze besloten, voor hun plezier, om elke  woens-
dag te gaan fietsen en één keer in de drie á 
vier weken op zondagmorgen. ’s Woensdags 
pakken tussen de drie en zeven vrienden hun 
fiets, op zondag ligt het gemiddelde rond de 
tien.
Ze verzamelen zich bij de kerk. Jarenlang met 
traditionele fietsen, tegenwoordig beschik-
ken de meesten over een moderne e-bike. 
Navigator Jan Hopman zoekt in overleg, van 
te voren de route uit. Hij houdt rekening met 
het weer, de wind en begaanbaarheid van de 
wegen. De club maakt gebruik van verharde 
wegen maar ze schuwen ook bospaden niet. 
De voorkeur gaat uit naar Duitsland. ‘We zoe-
ken dan vooral de kleine binnenwegen. Het 
is er niet zo druk en de weggetjes zijn prima 
te befietsen’, hoor ik uit de monden van Frans 
Brouwers en Ger van Elst.

Tocht
Na een 25 kilometer rusten ze even en drin-
ken een lekker bakje meegenomen koffie, 
fruit en natuurlijk koek. Rond half éen schui-
ven ze ergens aan voor een gezonde lunch, 

weer met koffie. Ze fietsen voor hun plezier 
en gezelligheid, het gemiddelde ligt dan ook 
rond de 19 km/uur. ‘Dat is prima voor ons, we 
zijn niet van die ‘meters’ makers’, vertelt Ger. 
Vaak is de kleine wijzer van de kerkklok de 
drie gepasseerd als ze dan terugkomen. De 
fietsteller staat boven de 70 kilometer.
De tochten die ze afleggen liggen in een 
straal van 50 kilometer rondom ons dorp. 
Frans: ‘We peddelen naar Xanten, Sonsbeck 
in Duitsland, maar ook naar Ravenstein of de 
tuinen van Appeltern, 97 kilometer ver.’
De fanatieke mannen stappen eigenlijk altijd 
op hun stalen rossen. Alleen langdurige, zwa-
re regen houdt hen thuis. ‘Makkelijk dat je het 
weer tegenwoordig kunt zien op de apps’. 

Tweedaagse tochten
De laatste jaren organiseren ze ook speciale 
tweedaagse tochten, waarbij diegene die 
meegaan overnachten in een hotel. Zo be-
zochten ze uitgebreid de Veluwe, fietsten 
naar Oberhousen om van daaruit nog een 
extra tocht te rijden. Ook de tocht naar Gre-
frath beschouwt de wielrijdersgroep als een 
hoogtepunt. ‘We bezochten de bronnen van 
de Niers en fietsten door ‘spookdorpen’, die 
de Duitsers ontruimden vanwege de zeer 

milieu onvriendelijke bruinkoolwinning’, en 
Frans kijkt er nog bedenkelijk bij.
Op zondag leggen ze met hun moderne 
velo’s, en een grotere groep,  een kortere rou-
te af. ‘Dan gaan we voor de taart.’ Ze zoeken 
een leuke gelegenheid, met gebak, en rond 
half twee finisht de groep weer in Ottersum.
Jaren geleden moesten ze nogal eens een 
band plakken tijdens de tocht. Tegenwoordig 
beschikken ze allemaal over goed materiaal 
en plakken ze sporadisch nog een lekke band. 
‘Wel wat lastiger bij de e-bike’, geeft Frans aan.

Ontmoetingen
Tijdens de ritten kletsen de mannen die 
meefietsen heel wat af. De gesprekken gaan 
over huis-tuin-en keuken-onderwerpen, over 
sport of de politieke situatie. Ze komen veel 
collega’s op de fiets tegen die ze altijd be-
groeten.  Er volgen nog enkele anekdotes. 
‘Laatst kwamen we langs de Maas’, zeggen 
de mannen, ‘en een vrouw hield ons aan. Er 
lag een schaap op zijn rug. Die gaat dood als 
je die niet rechtop zet. Jan Hopman sprong 
van zijn fiets en hielp het schaap weer op zijn 
poten’. Karel Hopman kreeg in Duitsland te 
horen dat een vrouw haar hond kwijt was. Zij 
zei tegen Koen: ‘Wenn Sie den Hund sehen, 

Vriendengroep zocht nieuwe activiteit

Ottersum, maak je klaar voor een winter 
wonderland! Op 7 en 8 december vindt 
de allereerste editie van de Ottersumse 
Winter Fair in deze vorm plaats, en dat be-
looft een magisch weekend te worden. Dit 
tweedaagse evenement is niet zomaar een 
kerstmarkt; het is een sfeervolle belevenis 
die je helemaal onderdompelt in de feeste-
lijke decembermaand.
Achter de schermen van dit sprankelende 
event staan twee gedreven lokale onder-
neemsters: Sara Jansen van Streek Events 
en Mariska Massa Kemper van SlowBeauty 
#Moments. Na een succesvolle samenwer-
king van meer dan een jaar hebben zij hun 
krachten gebundeld in een nieuw bedrijf: 
Streek #Moments. Met dit bedrijf willen 
ze Ottersum en omgeving laten genieten 
van de mooiste lokale evenementen. Beide 
vrouwen blijven actief in hun eigen bedrij-
ven, maar vinden elkaar in hun gedeelde 
passie: het organiseren van bijzondere mo-
menten.
Streek #Moments staat niet alleen voor de 
Ottersumse Winter Fair. Heb je altijd al ge-

droomd van een luxe picknick op locatie, 
een stijlvolle high tea of een onvergetelijke 
babyshower? Sara en Mariska maken het 
mogelijk! Van tuinfeest tot bedrijfsborrel, 
deze dames weten hoe ze elk event een 
unieke sfeer kunnen geven.

Maar eerst is het tijd om af te tellen naar 
hét evenement van het jaar: de Ottersumse 
Winter Fair 2024. In het hart van Ottersum 
toveren Sara en Mariska de locatie om tot 
een winters sprookje. Denk aan knusse 
kraampjes vol ambachtelijke streekproduc-
ten, feestelijke lichtjes, warme glühwein, 
en de geur van versgebakken lekkernijen. 
Dit wordt hét moment om met familie en 
vrienden te genieten van alles wat de feest-
maand zo bijzonder maakt.
Of je nu op zoek bent naar unieke cadeaus, 
heerlijke lokale hapjes wilt proeven of ge-
woon de gezellige sfeer wilt ervaren, de 
Ottersumse Winter Fair is dé plek waar het 
allemaal samenkomt. Zorg dus dat je een 
kaartje bemachtigt, want dit mag je niet 
missen!

Wanneer? Zaterdag 7 en zondag 8 decem-
ber 2024 in Ottersum. Boeken voor zowel 
exposant als bezoeker kan via www.streek-
moments.nl. 
Ottersum zal stralen, en jij kunt er deel van 
uitmaken!

Ottersumse Winter Fair 2024
Een Sprookjesachtige Start van de Feestdagen

KBO Ottersum
Dag dorpsgenoten,
Als je de naam van onze vereniging hoort, 
KBO, dan denk je aan een vereniging met 
allemaal oude mensen. Niets is minder 
waar!
Krachtige (in) Beweging Organisatie: dat 
is ook KBO met veel leden tussen 50 – 100 
jaar. En met name zijn de jongere ouderen 
actief binnen de vereniging. Ook zijn 50 
plussers steunend lid om zo onze vereni-

ging levendig voor de toekomst te houden. 
Wanneer er een activiteit voorbij komt waar 
ze interesse in hebben, dan zijn ze van har-
te welkom. Een zomerexcursie naar de hop-
boerderij werd juist door de wat jongeren 
goed bezocht. In oktober staat een excursie 
naar de wijnboerderij in Groesbeek op het 
programma, en binnenkort op 18 septem-
ber verzorgt troubadour Math een gezelli-
ge middag met muziek en entertainment. 

Regelmatig zijn 
er interessante lezingen, voor elk wat wils!
Vraag aan je ouders, opa’s en oma’s die lid 
zijn van onze vereniging hoe ze het lid-
maatschap ervaren. Kom erbij en maak 
deel uit van een levendige vereniging in 
Ottersum, met het oog op de toekomst!
Heel graag tot ziens bij  de Krachtige Bond 
van Ouderen.

sagen Sie ihm, er soll nach Hause gehen’. Dat 
was ruim lachen ‘, zegt Frans. Acht maanden 
in het jaar zit de ‘R’ in de maand. ‘Dan nemen 
we een borrel mee’, en Frans kijkt lachend. ‘Op 
de rustplaats drinken we er dan eentje. Moch-
ten er meer mensen zijn dan bieden we die 
ook een borrel aan.’
Een tijdje geleden ontmoetten ze twee Ame-

rikanen op fietsen met kleine wieltjes en raak-
ten in gesprek. ‘Ze fietsten door heel Neder-
land en waren op weg naar Schiphol met die 
mini fietsen. Een hele prestatie’. Frans en Ger 
benadrukken hoe plezierig de fietstochten 
elke keer weer verlopen en willen er graag 
nog flink wat jaren aan vast knopen. ‘Tot tach-
tig moet haalbaar zijn’, beaamt Ger.
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Door Jos Heijligers - Ze liepen al langer rond met het idee. Een grote fietstocht naar een bekende stad. Ze kozen in 2017, nu al-
weer zeven jaar geleden voor een toertocht naar Berlijn. Ze vertrokken op traditionele fietsen en hun tocht ging over Radweg 
1 richting de Duitse hoofdstad. Bij terugkomst had het ‘fietsvirus’ , het echtpaar Dominique en Ine Mijnders, volledig in hun 
greep.

Fietstocht naar Rome

De voorbereiding
Door er veel over te lezen, fietsbeurzen te 
bezoeken, filmpjes op You-Tube te bekij-
ken en het lidmaatschap van Europa- en 
Wereldfietsers oriënteerden ze zich ver-
der. In 2018 ging de tocht naar Londen. 
Het plan was om in het voorjaar 2020 met 
vrienden de van Gogh-route naar Parijs te 
fietsen, maar door corona kon alleen het 
Nederlandse deel van deze tocht gefietst 
worden. In het voorjaar van 2022 maakten 
ze deze tocht naar Parijs af. In 2020 en de 
daarop volgende twee zomers legden ze 
in drie etappes de afstand af naar Santia-
go de Compostella in Noord- Spanje. Juni 
2023 pakten ze de fiets voor de tocht naar 
de ‘eeuwige stad’ Rome, een tocht van bijna 
2200 km.

De route
Inmiddels hadden ze twee nieuwe fietsen 
gekocht. ‘Het werden onze droomfietsen’, 
vertelt Ine, ‘we kozen voor een Hollandse 
fiets van het merk ‘Santos’, de ‘Mercedes’ on-
der de fietsen. Een enorme stabiele twee-
wieler.’ Dominique: ‘Hierop kun je maximaal 
45 kilo bepakking meenemen.’ Zoveel laad-
den ze echter niet in de tassen. ‘Wij namen 
20 tot 25 kilo mee per fiets en daar kwam 
het gewicht van het water nog bij.’
Onder het motto: ‘Eat, sleep, ride’, gingen 
ze vorig jaar 2 juni op pad naar Rome. Ze 
planden 6 weken voor de tocht, maar vol-
tooide de route al in 5 weken. Voor de route 
gebruikten ze routeboekjes van Reitsma en 
fietsnavigatie, en in Duitsland, Oostenrijk 
en Italië fietsten ze vooral over fietspaden 
en autoluwe weggetjes. ‘Hierop verliep de 
tocht prettig en voor de veiligheid fietsten 
we altijd achter elkaar’, geeft Ine aan.
 
Op de camping
Ze overnachten zoveel mogelijk op cam-
pings, die aangegeven stonden in het rou-
teboekje. Daar aangekomen zetten ze een 
klein tentje op en met de meegenomen 
kookspullen creëerden ze dan een een-
pansgerecht. Waren ze te moe dan gingen 

ze uit eten. Was er geen camping langs de 
route  dan sliepen ze in en B&B of een klein 
hotel. ‘Niet vaak. De campings hebben ook 
het voordeel dat je andere fietsers ontmoet. 
Vooral veel Nederlanders, maar ook andere 
nationaliteiten, je wisselt dan gemakkelijk 
ervaringen uit en deelt je gezamenlijke 
passie: fietsen.’ 
 
‘Elke dag zag er zo’n beetje hetzelfde uit’, 
geeft Ine aan, ‘we vertrokken tussen 7.00 – 
7.30 uur. We braken de tent af, pakten alles 
in en zochten dan de plaatselijke bakker 
voor een lekker vers broodje met koffie.’ 
Dominique: ‘We peddelden dan op onze 
fietsen tot 10.00 uur en dronken weer koffie 
bij een bakkerswinkeltje of barretje en altijd 
iets lekkers erbij uit de streek. Daarna weer 
naar de volgende stop’. 
Ze vonden de mensen vriendelijk en kwa-
men veel andere fietsreizigers tegen, waar-
mee ze dan even een praatje maakten. Taal 
vormde geen belemmering.

Siena
In Duitsland ging de tocht veel langs de ri-
vieren, o.a. de Ruhr, de Rijn, de Moesel, en 
de Donau. Via de Reschenpas in Oostenrijk, 
ging de tocht door de Italiaanse Povlakte. 

Een wat minder interessant deel van de 
fietstocht. ‘Overal vlak, het lijkt daar op Ne-
derland’. Daarna konden ze kiezen uit twee 
verschillende routes, richting Rome. Via As-
sisi, een zware, maar wel langere route of 
via Toscane, een kortere maar zwaardere 
route naar de prachtige stad Siena en van-
daar naar het eindpunt. Ze kozen voor de 
Toscaanse variant. ‘Het gedeelte door het 
magische Toscane was veruit het mooiste 
stuk van de totale fietstocht’ zeggen ze. 
‘Ook het zwaarste, de hitte nam toe en het 
steeds golvende landschap zorgde voor 
veel zweetdruppels.’ Van tevoren kregen 
ze echter het sublieme idee om de warme 
kleding en overtollige spullen terug naar 
huis te sturen. Dat bleek toch 10 kilo baga-
ge te zijn die een van de fietsen behoorlijk 
lichter maakte. Aangekomen in een van de 
mooiste Italiaanse steden, Siena, bleken ze 
op tijd voor de Palio, de wereldberoemde 
paardenrace. Die vindt plaats in het mid-
den van deze stad op het grote ronde 
plein, omzoomd met prachtige eeuwenou-
de bouwwerken. ‘We besloten hier een ex-
tra dag te verblijven en te kijken naar deze 
race. Het was tevens de datum van onze 
huwelijksdag. Heel veel mensen op ons 
feestje,’ vertelt Ine lachend. 
Artikel gaat verder op de volgende blz

Het eindpunt
Het fietspad in Rome loopt langs de Tiber 
en zo bereikten ze op zaterdag 8 juli het 
eindpunt Vaticaanstad, waar ze natuurlijk 
een foto namen met hun volgepakte twee-
wielers. ‘Een emotioneel moment’, en Ine 
kijkt wat melancholisch, ‘we hebben het 
gehaald! Fietsend van Achter de Hoven 
tot Rome’.  Ze bezochten de Friezenkerk, 
op een steenworp afstand van de Sint Pie-
ter waar ze de bekende priester en kunst-
historicus Antoine Bodar ontmoetten. Hij 
beschouwt de twee als pelgrims omdat 
ze de tocht van Nederland naar Rome vol-
brachten en hij overhandigde een mooie 

oorkonde. Tot hun verassing was Huub Sta-
pel daar ook aanwezig voor televisie opna-
mes. Met Huub knoopten ze ook nog een 
gesprek aan.
In het zeer warme Rome verbleven ze nog 
één dag om daarna twee honderd kilome-
ter met de trein noordwaarts te reizen en in 
een fietsbus te stappen om terug te rijden 
naar het vertrouwde Nederland. Een tocht 
van ruim twintig uur. Hun hoofden vol met 
verhalen en prachtige ervaringen.
Als laatste komt nog de vraag of er nieu-
we plannen zijn voor fietstochten. ‘Onze 
droom blijft dwars door Noord-Amerika te 
fietsen van oost naar west. Die tocht duurt 

echter zeker drie maanden, deze blijft nog 
even op onze bucketlijst staan... ‘,sluiten ze 
af.

Ondersteuning in de laatste levensfase, hoe doe je dat?
Door Madeleine Starmans - Daar zitten we 
dan, tussen zo’n 20 tot 25 mensen uit Otter-
sum, voornamelijk vrouwen, die maandelijks 
op de koffie komen in huiskamer ‘de Pröst’ 
in ‘Achterom bij Koos’. De koffie is okay, de 
soesjes heerlijk en de aandacht top. Een van 
de vaste bezoekers is plotseling overleden, 
dus daar is als vanzelfsprekend aandacht 
voor. Het geeft verdriet  en ongeloof en de 
aandacht ervoor voelt goed. Een onbedoel-
de entree om de overstap te maken naar 
onze aanwezigheid deze morgen.
Gerard begint met zijn bijzondere verhaal 
over de wensambulance, waar hij chauffeur 
en begeleider is. Je kunt het niet verzinnen 
of het is mogelijk.  Jong en oud; terminaal 
of bedlegerig; iedereen die om wat voor re-
den dan ook niet meer zelfstandig de deur 
uit kan mag een aanvraag indienen om zijn 
of haar wens in vervulling te laten gaan. En 
dat is niet niks; het zijn prachtige wensen die 
variëren van een broer bezoeken wat anders 
niet meer mogelijk is, een concert van André 
Rieu op het Vrijthof bijwonen of een man die 
afscheid wil nemen van een ex partner en 
dit doet tijdens een etentje, samen met zijn 
ex èn zijn echtgenote! Soms ook verder weg, 
zoals binnenkort een tocht van vier dagen 
naar Tsjechië voor een familiebezoek. Een 
bijzonder verhaal dat de aanwezigen prik-
kelt om na te denken wat ze met hun eigen 
dierbaren zouden kunnen doen. 

 We stappen over op de palliatieve zorg van 
de VPTZ, niet zo’n moeilijke overgang omdat 
ook deze zorg ingaat op het begeleiden van 

ernstig zieke mensen, maar dan wel in de 
terminale fase. Natuurlijk vertellen we dat 
ons (vrijwillige) werk voornamelijk bestaat 
uit ‘er te zijn’ voor de terminaal zieke mens en 
voor de mantelzorg. Dat we rust willen creë-
ren en tot steun willen zijn. 

In het gesprek komen vele vragen naar bo-
ven bij ons verhaal en de voorbeelden die 
wij geven over het waken bij stervenden. Wij 
vertellen dat we zo blij zijn wanneer de part-
ner goed heeft geslapen en na deze nacht-
rust de dag die er aankomt weer aankan. Hoe 
moeilijk het is wanneer mensen helemaal 
alleen zijn wanneer je komt en weggaat, 
maar dat het niet altijd de juiste oplossing 
is om dan naar een hospice te gaan omdat 
thuis zo echt ‘thuis’ is: zo bekend, veilig en 
vertrouwd (het poesje dat op bed springt en 
geaaid wordt). Dat de intimiteit van de nacht 
soms een wake tot in de ziel raakt, maar dat 
ook lichamelijke zorg en verminderen van 
de ongemakken helpen om rust te creëren. 
We proberen de zieke zelf en de aanwezige 
partner, familie of mantelzorger te steunen 
bij het stervensproces. Niet alleen door prak-
tische adviezen (bv. de dokter vragen om 
betere pijnmedicatie) en letterlijke steun 
(bv. hulp bij toiletgang of een betere lighou-
ding), maar ook bij het verwerken van het 
sterven door ze erbij te betrekken, afscheid 
te laten nemen en erover te laten praten. 
Het lijkt dat de vrijwilliger veel te geven heeft 
en dat is ook zo, maar wij krijgen er ook veel 
voor terug: een glimlach, vertrouwen, dank-
baarheid en het van betekenis kunnen zijn, 

wat ook helend is voor onszelf!
Wanneer wij problemen tegenkomen dan 
schakelen we de thuiszorg in. Deze handelt 
dan door te helpen met het bed verschonen 
of medicatie te geven, maar het kan ook zijn 
dat ze de beslissing neemt om contact te 
hebben met de dienstdoende arts. Hoe het 
ook loopt tijdens onze dag- of nachtzorg, 
de vrijwilliger informeert na een dienst altijd 
de coördinator over de gang van zaken en 
geeft eventuele problemen door. 
De vraag wordt gesteld hoe iemand bij de 
VPTZ terecht komt. Ondanks de vele p.r. die 
we doen is ons (vrijwilligers)werk toch vaak 
onbekend en dat is jammer. Een bijeen-
komst zoals deze ochtend helpt wel, maar 
in de discussie krijgen we het advies om de 
thuiszorg daar nog meer in te betrekken dan 
we al doen; zij hebben vaak goed zicht op 
de situatie van de client.
Er wordt gevraagd wanneer de professione-
le zorg wordt ingeschakeld. Hier zit natuurlijk 
een prijskaartje aan, maar bij complexe zorg 
wordt sowieso professionele zorg ingescha-
keld; vrijwilligers van de VPTZ mogen im-
mers geen medische handelingen verrich-
ten of taken doen die bij de zorg thuishoren. 
Soms vullen wij in overleg samen ‘de gaten’ 
in de zorg, zo nodig met extra steun van de 
zorgverlening, waardoor de situatie toch van 
de steun wordt voorzien die nodig is.
Er zijn nog vragen, natuurlijk zijn er nog vra-
gen! Deze ochtend besluiten we dan ook 
met de gelegenheid om nog even met el-
kaar en met ons na te praten. Het was een 
fijne, zinvolle ochtend.
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Door Jos Heijligers - ‘Ik word heel gelukkig van fietsen, welke tocht het is, is dan niet zo belangrijk,’ vertelt José Wientjens terwijl 
we op een zomeravond op haar terras in gesprek zijn over haar fietstochten. Beklom ze een aantal jaren geleden in Frankrijk 
nog ‘reuzen’ als de Mont Ventoux, de Tourmalet, Alpe d’Huez of in Italië de Stelvio en de Gavia, nu vindt ze haar passie in de 
lange afstanden.

Juni is voor mij de mooiste fietsmaand
 José Wientjens bezocht al diverse steden

Vanaf 2021 voelt ze zich het meest pret-
tig tijdens het fietsen van langere trajec-
ten met een einddoel waarbij alle bagage 
meegaat op haar fiets. In 2021reisde ze met 
de trein naar Maastricht om daarna op haar 
fiets langs de mooie Maas terug te gaan 
naar Ottersum. Ze plakte er zelfs nog een 
stuk aan vast tot Den Bosch.
Deze korte fietstocht alleen heeft ze als po-
sitief ervaren en ze besloot zich te oriënte-
ren op langere tochten. Ze verdiepte zich 
middels veel te lezen op forums, lid te wor-
den van Europa- en Wereldfietsen, ervarin-
gen via een kampeerweekend en te leren 
met GPX een traject af te leggen. ‘Wat heb 
je nodig, wat moet je doen?’
Ze besloot tijdens haar vakanties fietstoch-
ten te ondernemen.  De bagage, tentje, 
kookspullen, kleding, slaapzak ging mee 
achter op de fiets.

In 2022 ging de reis naar Rome (2170 km), 
in 2023, na corona en een wat mindere 
conditie  richting Praag, veelal langs rivie-
ren. Via de Limes route die haar leidde langs 
de Rijn, de Main, de Donau en de Moldau 
en een deel over de Romantische Strasse , 
bereikte ze na 1260 km de prachtige stad 
Praag. Ze poseerde op de Karlsbrückke, 
midden in het centrum. met. Het eindpunt. 
Ze ging terug met de flixbus waarin ook de 
fiets mee terug kan naar Nederland.
José kiest altijd voor de maand juni als 
specifieke fietsmaand. ‘Juni is voor mij een 
mooie fietsmaand, de avonden zijn lang, 
niet te warm en er fietsen dan veel mensen 
die zorgen weer voor ontmoetingen’. Ze 
onderneemt de tochten alleen maar geeft 
aan dat ze veel mensen ontmoet. Na een 
afstand tussen 75 en 95 kilometer, vaak af-
hankelijk waar een camping ligt knoopt ze 
graag gesprekken aan met ‘collega-fietsers’. 
Op een morgen bracht een man met cam-
per die ook overnachtte op de camping 
haar een gekookt eitje. ‘Dat is toch prach-
tig!’, zegt ze lachend. In principe fietst ze al-

leen. Tijdens de tocht naar Praag overbrug-
de ze echter een groot deel van de afstand 
met drie andere dames.

In het begin fietste José nog met een wat 
oudere fiets, de bagage achterop. Nu ge-
bruikt ze een steviger exemplaar. ‘In de ber-
gen kun je beter het gewicht verdelen,’ ver-
telt ze, ‘voor en achterop is het veiliger, een 

betere balans.’ José fiets zonder elektrische 
ondersteuning.

In juni van dit jaar ging de tocht in vier we-
ken naar de Catalonische stad Barcelona, 
een tocht van maar liefst 2170 km, waar-
bij ze soms ook een rustdag nam. Helaas 
speelde het weer niet helemaal mee 
artikel gaat verder op pagina 25

Door Harry Arts - Dozen vol tum-tums gin-
gen er vroeger voor niks weg. Kinderen kre-
gen tum-tums bij het bezorgen. Dat was 
lekker uitdelen natuurlijk. ‘’Mar dat hoefde 
niet iedere keer te doen hur.’’ zei ons moe 
dan. Soms waren ze gewoon op als je ze 
wilde pakken.  Ik vroeg dan: ‘’zien ze wel 
besteld bij Karel Wijnen?’’ Hij was in die tijd 
onze kroonleverancier. Later werd dat van 
Eerd uit Veghel, die nam toen de kleine le-
veranciers over. Of Karel Wijnen toen geen 
opvolging had weet ik niet. Eens goed in 
het archief neuzen, daar zal vast wel iets 
van te vinden zijn. Van Eerd is nu de Jumbo. 
Truus en ik bezorgden met de fiets. Ik met 
een originele bakkersfiets en Truus een 
damesfiets met een ijzeren krat achterop. 
Toen namen we maar mondjesmaat tum-
tums mee in een heel klein papieren zakje. 
Maar toen we de elektrokar hadden, stond 
er in de hoek (zodat de kinderen ze niet 
zagen) een volle doos. In de winkel kregen 
de kinderen wel eens een zuurtje. Ine weet 
nog de uitspraak van een moeder te herin-

neren: zoebel er maar op dan 
duudde er langer mee. 
Ook bij de wekelijkse bood-
schappen kregen de men-
sen altijd een koekje, eigen 
gebakken nog wel. Donder-
dags moesten we dan in de 
bakkerij Goudse moppen en/of sp-
rits bakken die bij de bestelde boodschap-
pen werden gedaan. Dat was altijd een 
heel werk, de boodschappen voor de route 
van de Panoven of Aaldonk klaarzetten in 
dozen die bij het brood mee moesten. Bij 
sommige mensen moest je dan alles nog 
opschrijven en bij anderen lag het netjes 
klaar. Ik kan me herinneren bij de route van 
het Ven-Zelderheide, wanneer ik met Lenie 
mee moest, ik bij Gröninger de boodschap-
pen op moest schrijven in hun boekje. We 
kwamen dan altijd ongelegen volgens mij, 
achteraf gezien. Ze was dan druk met ko-
ken en met de kinderen en ik wilde dan de 
hele bladzijde vol hebben. Daar moest ik 
dan echt verkopen en van alles opnoemen, 

de vaste dingen; olie, bloem, 
Blueband, koffie, thee, noem 
maar op. Ik zat dan in de klei-
ne keuken aan een tafeltje. 
De kinderen rende, om mij 

heen en moeders liep van de 
keuken naar de kamer om een 

jengelend kind om de oren te slaan 
of een luier aan te doen. Dan weer even in 
de pan roeren, enzovoorts, enzovoorts. Ze 
had eigenlijk helemaal geen tijd voor een 
zeurende bakker die zoveel mogelijk wil-
de verkopen. Ik had eigenlijk tijd genoeg 
want soms had Lenie de hele route inclu-
sief Zandsteeg al gehad, pikte ze mij weer 
op en reden we naar huis. Wat ik toch ook 
wel jammer vond, want de een na laatste 
klant was Peter Rits, waar ze een heleboel 
mooie vrollie hadden. Die vrollie zag ik best 
wel graag. Opvallend vond ik wel altijd dat 
ze maar 1 jongen hadden, volgens mij de 
jongste en die was in mijn herinnering al-
tijd aan het afwassen. 

Bakkerspraat: Tum-Tums

in deze maand. ‘Het was erg regenachtig. 
’s Ochtends een natte tent inpakken valt 
niet mee en met regenachtig weer zit je 
toch wat anders op de fiets.’ Toch speelde 
ze elke dag met de gedachte: ‘Waar kom 
ik vanavond terecht?’ Ze legde de route af 
door een afwisselend Frans landschap, ge-
bruik makend van de ‘Groene Weg’. ‘Niet de 
kortste, wel de mooiste en veel te zien’. Het 
groene golvende landschap ging over in 
hogere heuvels. Zo bouwde ze conditie op 

voor het klimmen in het hooggebergte. Ze 
ging door en over de Pyreneeën en moest 
flinke bergpassen bedwingen. ‘Ik moest 
soms 15 kilometer klimmen en dat met ba-
gage achterop’.
Na vier weken zag ze in Barcelona de iconi-
sche kathedraal ‘Sagrada Familia’, haar eind-
doel. Ze bleef nog enkele dagen in deze 
mooie toeristische stad. Na een maand was 
ze weer terug in het mooie plaatsje Otter-
sum.

José denkt wel aan nieuwe tochten. Ze 
weet echter nog niet waar naartoe. Het 
buiten zijn, de ‘vrijheid’ van het fietsen er-
varen, genieten van de natuur en het idee 
dat ze nog steeds de energie en gezond-
heid heeft om een dergelijk tocht te onder-
nemen, geeft haar een positief gevoel. ‘Ik 
word heel gelukkig van fietsen…’
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HUISARTSEN OTTERSUM:
Raadhuisplein 1, 6595 AK Ottersum . . . . 0485 - 51 27 17
spoed: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 0485 - 51 24 90

HUISARTSEN GENNEP:
Europaplein 3, 6591 AV Gennep . . . . . . . . 0485 - 51 23 17
spoed: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 0485 - 51 88 22

BUITEN KANTOORUREN:
Huisartsenpost Maasziekenhuis Beugen . . . . 0900 - 8880

MAASZIEKENHUIS:
Dokter Kopstraat 1, 5835 DV Beugen . . . 0485 - 84 50 00

ALGEMEEN ALARMNUMMER:
(ambulance, brandweer, politie) . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 112

POLITIE:
Europaplein 5, 6591 AV Gennep . . . . . . . . . . . . 0900 - 8844

MEDSEN APOTHEEK GENNEP:
Brugstraat 25, 6591 BA Gennep  . . . . . . . . 0485 - 54 55 00

SERVICE APOTHEEK NIERSSTAD:
Spoorstraat 97, 6591 GS Gennep
T: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 0485 - 23 18 10
E:  info.apotheekniersstad@ezorg.nl

GEMEENTEHUIS:
Ellen Hoffmanplein 1, 6591 CP Gennep . 0485 - 49 41 41
Gennep Zorgloket: www.gennep.nl

STORINGEN:
Gas en electriciteit . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 0800 - 9009
Water (WML)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .0800 - 023 30 40

MILIEUKLACHTEN:  . . . . . . . . . . . . . . . . . 043 - 361 70 70

DIERENAMBULANCE:  . . . . . . . . . . . . . . 024 - 355 02 22

THUISZORG PANTEIN:  . . . . . . . . . . . . . . . . . 0900 - 8803

THUISZORG PROTEION:  . . . . . . . . . . . . .088-850 0000

BUURTZORG GENNEP:
T-Team:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .06 - 13 28 23 83
E: gennep@buurtzorgnederland.com 
I: www.gennep.buurtzorg.net 

DORPSONDERSTEUNER SABINE VAN THIEL:
E: dorpsondersteuner@dagottersum.nl
T:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .06 - 20 94 21 15

WENSBUS GENNEP:
Bereikbaar van maandag t/m vrijdag 
tussen 10 - 12 uur:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 06 14 70 64 05

SOS TELEFONISCHE HULPDIENST:
dag en nacht aandacht  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 0900 - 0767

van maandag t/m vrijdag geopend van 14.00 tot 17.00 uur, elke 
tweede zondag van de maand geopend van 14.00 tot 16.00 uur.
Iedere maandag: kaarten, iedere dinsdag: breien en haken voor het 
goede doel.

Oktober
Woensdag 2 oktober: hobbymiddag 
Woensdag 9 oktober: gezamenlijk iets lekkers maken
Zondag 13 oktober: huiskamer open van 14.00 tot 16.00 uur
Woensdag : 16 oktober spellenmiddag
Woensdag 23 oktober:  bingo
Vrijdag 25 oktober lunch om 12.00u.*

November
Vrijdag 8  november: spellenmiddag en soep maken
Zondag 10 november: huiskamer geopend van 14.00 tot 16.00 uur
Woensdag 13 november: gezamenlijk iets lekkers maken
Woensdag 20 november lunch om 12.00u.*
Donderdag 21 november: schildermiddag
Woensdag 27 november: chocoladeletters versieren. 

December
Zondag 8 december: huiskamer geopend (14.00u - 16.00u)
Vrijdag 13 december: samen hapjes maken
Vrijdag 20 december: voorlezen kerstverhaal (18.15u - 19.30u)
Op maandag 23 en dinsdag 24 december: iets lekkers bij de koffie
Op dinsdag 31 december: oliebollen bij de koffie.

*Voor de lunch vragen we een bijdrage van 7,50 en moet je jezelf 
opgeven bij Truus Billekens via 06-13495811.

Weer volop activiteiten gepland 
in huiskamer de Prôst

Over het DAGblad
Redactie
Jos Heijligers, Bram Nijst, Robert Knops, Sabine van Thiel 
en Jos Gröniger.

Contact
dagbladottersum@gmail.com

Het DAGblad digitaal lezen?
www.dagottersum.nl

Deadline aanleveren kopij volgende editie
Vrijdag 6 december. Kopij (bij voorkeur in word) mailen 
naar: dagbladottersum@gmail.com. Voor eventuele mee 
te sturen foto’s: graag nooit in een word bestand plakken 
maar altijd los mee versturen als aparte bijlage.

Verwachte publicatie volgende editie
Rond 21 december

Nieuws van dorpsondersteuner Sabine van Thiel
Deze keer meerder berichten vanuit de 
dorpsondersteuner, maar ook kreeg ik een 
mooi artikel binnen van Madeleine Star-
mans. 
Zij was samen met Gerard van den Heuvel 

en Od Hermsen te gast tijdens het maan-
delijkse koffie uurtje van Accent op ieders 
Talent op vrijdag 6 september j.l.. 
Zij zijn vrijwilligers bij de Vrijwilligers Pallia-
tieve Terminale Zorg (VPTZ) en hebben ons 

verteld over het waardevolle werk wat zij 
doen. Daarnaast heeft Gerard ons ook geïn-
formeerd over de Wensambulance. Het ver-
slag hiervan vindt u elders in het DAGblad. 

Mantelzorgcompliment
Denkt u aan het aanvragen van het mantel-
zorgcompliment?
Mantelzorgers zijn onmisbaar en om hun 
inzet te belonen geeft de gemeente een 
blijk van waardering in de vorm van het 
mantelzorgcompliment.
Degene die de mantelzorg ontvangt kan 
dit aanvragen.

Het is nog tot 1 november mogelijk om uw 
mantelzorger aan te dragen voor het man-

telzorgcompliment. Ga naar www.gennep.
nl/aanmelden-mantelzorgcompliment en 
meld uw mantelzorger aan. 

We maken van de uitreiking van het man-
telzorgcompliment een gezellige ochtend. 
Hiervoor ontvangt u t.z.t. een uitnodiging.
Vindt u het lastig om het mantelzorgcom-
pliment aan te vragen? 
Neem dan even contact met mij op.

Dorpsapp
Ken jij  de Ottersumse dorpsapp al?
Hierop worden berichten geplaatst over 
ons dorp, dat kan heel breed zijn. Verenigin-
gen kunnen er bijvoorbeeld activiteiten op 
plaatsen, dit loopt dan via de werkgroep.  
Er kunnen ook oproepen op geplaatst wor-
den, familieberichten (met instemming 
van de familie) etc. Het mooie aan deze 
dorpsapp is dat je niet kunt reageren als 

deelnemer, maar je bent wel op de hoogte 
van alles wat er in  ons dorp plaatsvindt!
Je kunt deelnemen aan deze app door een 
app te sturen naar het nummer 06-47 19 99 
54
Je krijgt dan wat informatie om je privacy te 
regelen zodat niet iedereen jouw nummer 
ziet.

Nieuwe inwoners
Ben jij  net in Ottersum komen wonen of 
ken jij nieuwe inwoners van Ottersum?
Geef dit dan door dan zorgen wij namens 
DAG Ottersum voor een mooi informatie-

pakket. 
Op die manier willen we iedereen  welkom 
te heten en uitnodigen om vooral mee te 
doen in Ottersum!

Sabine van Thiel
Dorpsondersteuner 

06 20 94 21 15
dorpsondersteuner@dagottersum.nl

Sabine is elke donderdag aanwezig 
in huis- kamer de Prôst van 14:00 
tot 15:00u.
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